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Velká: hromadné vypouštění balónků 

naplněných heliem na dětském dni, 

malá: rodáci a jubilanti 2010. 

Úvodník 
     Předchozí měsíce letošního roku nás všechny svým počasím poměrně hodně 
potrápily. Nejdříve abnormální sráţkové úhrny a věčně zataţená obloha, potom extrémně 
vysoké denní teploty a ostré sluníčko, následně prudké ochlazení s deštěm - nic naplat, 
přírodě asi ještě dlouho neporučíme a asi stěţí můţeme v tomto případě něco ovlivnit. 
Jsou však oblasti, kde můţeme uplatnit svůj vliv nepoměrně více. Jednou z priorit vedení 
obce je zpříjemňovat prostředí, ve kterém ţijeme, zlepšovat prezentaci obce spolu 
s vnímáním pozitivních změn obyvateli obcí okolních. Pokud budeme soudit z ohlasů na 
tyto aktivity, můţeme moţná trochu neskromně říci, ţe se tyto cíle daří úspěšně 
naplňovat. Jedná se samozřejmě o činnost i práci nejen vedení obce spolu se 
zastupitelstvem, ale i dalších spoluobčanů, kteří věnují hodně svého volného času 
aktivitám prezentující naši obec na poli kulturním, sportovním i v oblasti celkového 
vzhledu obce. O to více moţná mrzí to, ţe se někteří lidé chovají k místu, kde ţijí, jako by 
jim na něm vůbec nezáleţelo. Mám teď na mysli netečnost vůči pohozeným odpadkům 
před jejich domy, nebo třeba přerostlou trávu hned za plotem, který odděluje „jejich 
domov“ od „toho ostatního“ veřejného prostranství. Povzdech nad tím, ţe kdysi bývalo 
samozřejmé, ţe si kaţdý uklidí i to „své“ okolí rodinného domu, je v dnešní době uţ asi 
nepatřičný. Poměrně těţce se však poslouchá - konkrétně na fóru valné hromady Hantály 
a.s. to, ţe někteří občané naší obce neřeší, co jiţ je poplatné současné době a to je 
například problematika třídění odpadů. Naše obec dosáhla vůbec nejhoršího hodnocení 
všech obcí, které spravuje a.s. Hantály, týkající se čistoty separovaného odpadu. 
Do kontejnerů určených k uloţení plastu a papíru je zcela běţně odkládán domovní 
odpad, takţe kontejnery jsou pro třídění vybraných druhů nepouţitelné a jsou běţně 
vysypávány přímo na skládku komunálního odpadu. V tomto případě nejde jenom o 
finanční prostředky, které obec musí zaplatit navíc a které se následně promítnou do 
výše poplatku pro všechny občany. Z mého pohledu je důleţitější fakt, ţe dobré jméno 
obce, které se snaţíme budovat, utrpělo poměrně velkou újmu. Bohuţel je tomu tak 
právě v oblasti týkající se vzájemné úcty lidí, kdy část obyvatel z důvodu vlastní 
pohodlnosti zcela eliminuje pozitivní snahu ostatních. Pokud se tedy rozhodnete, ţe si 
budete více váţit práce svých spoluobčanů nejen v tomto, ale i v mnoha dalších 
případech, zcela určitě to bude velkým přínosem pro naše nynější i budoucí vzájemné 
souţití. 
                        Vladimír Drbola      
              starosta obce 

Obecní úřad informuje 

Upozornění 
     OÚ ţádá občany, aby se podle svých moţností podíleli na úpravě bezprostředního 
okolí před svými rodinnými domy - jedná se převáţně o sečení nepřístupných travních 
porostů. Pracovníci obce z důvodu stále se zvětšujících ploch upravovaného veřejného 
prostranství v celém katastru obce nestačí včas tyto práce provádět. Děkujeme za Vaši 
pomoc. 
     OÚ ţádá občany, aby v případě zjištění projevu vandalismu na tuto skutečnost 
upozornili vedení obce. Případné svědecké výpovědi budou podkladem pro přestupkové 
řízení s následnými sankcemi. Jedná se zvláště o poškozování dětského a 
víceúčelového hřiště, ničení a krádeţe okrasné zeleně. 
     OÚ upozorňuje na správné umísťování odpadu do kontejnerů na tříděný odpad. Jedná 
se o kontejnery na papír, plasty a sklo. V případě, ţe pracovníci Hantály a.s., kteří 
zajišťují svoz těchto kontejnerů zjistí přítomnost domovního odpadu nebo jiného materiálu 
v  kontejnerech, budou tyto vysypány do domovního odpadu. Tím vzrostou náklady na 
uloţení odpadu na skládku s následkem nutného zvýšení poplatků za domovní odpad pro 
všechny občany. Pro informaci - do kontejnerů na bílé sklo můţe být uloţeno jen sklo 
čiré, kontejnery na barevné sklo mohou obsahovat jen sklo barevné, příp. čiré, do 
modrých kontejnerů s nápisem PAPÍR můţe být uloţen jakýkoliv papírový výrobek nebo 
obal, do ţlutých kontejnerů s nápisem PLASTY lze uloţit jakýkoliv plastový výrobek nebo 
obal včetně PET lahví a igelitu - nepatří sem polystyren. Prosím, neznehodnocujte svou 
nekázní snahu ostatních obyvatel obce v této oblasti. 

Nový územní plán 
     V měsíci červnu proběhlo výběrové řízení na zpracovatele nového územního plánu 
obce, který musí mít nejen naše obec, ale i všechny ostatní obce na základě stavebního 
zákona zpracovaný podle nových pravidel. Územní plán by měl být pořízen pro naši obec 
pouze z dotačních zdrojů fondu IOP. Nejvýhodnější nabídku předloţila Ing. arch. Jana 
Kaštánková z Brna, která pro naši obec zpracovávala jiţ dřívější změny stávajícího 
územního plánu. Cena za dílo bude 353 tis. Kč. 

Chodník v lokalitě Tálky 
     Koncem měsíce června by měly být zahájeny práce na výstavbě chodníku v lokalitě 
Tálky I. a u základní školy. Práce provede firma Stavoč s.r.o. Horní Bojanovice, která 
zvítězila ve výběrovém řízení především díky nabídkové ceně. Během měsíce července 
by tedy měl být dokončen chodník v délce 160 m v ulici Komárov, další část projektu 
bude realizována v srpnu po vydání příslušného stavebního povolení - jedná se o 
chodník před ZŠ v délce 130 m. Celková cena za dílo bude 240 tis. Kč, z toho dotace 
Jmk ve výši 160 tis. Kč. 



Oprava KD 

     V měsíci červnu byly provedeny 
dokončovací práce letošní komplexní 
úpravy vnitřních prostor sálu KD a 
příslušenství. Jednalo se o vybroušení, 
tmelení a lakování podlahy sálu, 
pokládku podlahové krytiny v zadní 
přístupové chodbě a na podiu. Dále byla 
provedena pokládka čisticích zón na 
všech vstupech do objektu. Práce 
provedla firma Polínek Zaječí nákladem 
95 tis. Kč. Dále byla provedena celková 
oprava podia, malby a kompletní úklid - 
tyto práce provedli pracovníci OÚ. Nově 
byly také vyzdobeny stěny sálu suchými 
vazbami, zakoupeny nové sady ubrusů 
na všechny stoly a osazeny plastové 
dveře na vstupu do kuchyně. 
 

Rekultivace skládky 

     V současné době probíhají stavební 
práce na této akci bez větších problémů. 
během minulých měsíců byla celá 
zájmová oblast očištěna od náletových 
dřevin, nyní probíhá vybudování paty 
skládky, která je tvořena opěrným 
náspem z hutněné zeminy. Další terénní 
úpravy budou spočívat jiţ v modulaci 
vlastního tělesa skládky tvořené třemi 
stupni teras se současnou pokládkou 
nepropustné folie, odvodňovací folie a 
skladbou podorničních a orničních 
vrstev. 
 

Výstavba ČOV 

     Z důvodu značně deštivého počasí 
během měsíce května se zpozdily práce 
při rekonstrukci kanalizace - jednalo se 
převáţně o dokončovací dlaţdičské 
práce a konečnou úpravu terénu. 
V dubnu byly také zastaveny stavební 
práce na objektu ČOV z důvodu 
prozatím nepřipravené smlouvy ze 
strany SFŢP, nyní se na stavbě však jiţ 
můţe pokračovat. Termín ukončení 
zkušebního provozu ČOV - duben 2011 
by tímto dle sdělení stavební firmy neměl 
být narušen. Podpis smlouvy umoţní i 
okamţité čerpání dotace JmK ve výši 
3 400 tis. Kč a moţnost proplacení faktur 
dodavateli stavby z prostředků SFŢP. 
První faktura za provedené práce má 
splatnost konec měsíce června, 
s dodavatelem byl dohodnut odklad 
splátek do doby, neţ budou finanční 

prostředky SFŢP podpisem 
smlouvy uvolněny.  
    K poměrně značnému navýšení 
vlastních finančních prostředků 
bude nuceno vedení obce 
pravděpodobně přistoupit při 
stavebních pracích při výkopech 
ve zpevněných komunikacích. Je 
to z toho důvodu, ţe rozpočet 
akce předpokládal pouţití zeminy 
z výkopů zpět formou zásypu, 
bohuţel laboratorními zkouškami 
bylo zjištěno, ţe odebraný 
materiál nevyhovuje svým 
sloţením pro zásyp pod 

komunikaci - materiál nelze intenzivně 
zhutnit, povrch komunikace by časem 
klesal, proto musí být výkop doplněn 
nově přivezenou skrývkou. 
     OÚ zároveň ţádá občany, aby 
pracovníkům dodavatelské firmy, kteří 
osazují revizní šachty, upřesnili před 
jejich vlastní montáţí své poţadavky na 
druh revizní šachty. Jedná se především 
o typ dna šachty, které buď pouze 
propojí stávající domovní přípojku nebo 
umoţní také napojení dalších vtoků, 
např. dešťových svodů. Dále je 
nutno upřesnit ukončení šachty - 
jedná se buď o jednoduchý 
pochůzný poklop nebo 
teleskopický nástavec, který je 
moţno přejíţdět osobním 
automobilem. Obojí má 
samozřejmě také vliv na 
výslednou cenu revizní šachty. 
Připomínám, ţe pracovníci zdarma 
propojí revizní šachtu s domovní 
přípojkou pouze vhodnou 
přechodkou, v případě sloţitějšího 
propojení - šikmých či kolmých 
propojení a odboček, budou tyto práce 
připočteny k výsledné ceně za pořízení 
revizní šachty. Tyto platby budou splatné 
v termínech, postupně vyhlašované pro 
jednotlivé dokončené stoky místním 
rozhlasem, podobně jako např. poplatky 
za odpady. 

foto: deštivé počasí neustále 
komplikuje práce na nové kanalizaci 

Pochvala 

     Na základě provedeného auditu JmK, 
úřadu práce a dalších kontrolních orgánů 
bylo konstatováno, ţe účetní obce Iveta 

Schwarzová svým stylem vedení 
účetnictví, logickými postupy, snahou i 
pečlivostí patří mezi ty účetní, které 
nejlépe zvládají novou metodiku 
účtování obcí a je doporučována 
ostatním účetním ke konzultacím. Tato 
priorita mezi okolními malými obcemi 
nám patří díky ní i v zavedení a 
pouţívání datových schránek. Za tuto píli 
a snahu jí patří velké poděkování. 
 

Dotace 

Získané - dotace JmK z Programu 

rozvoje venkova na vybudování 
chodníku v lokalitě Tálky I ve 
výši 160 tis. Kč, poţadovaná       

              dotace 200 tis. Kč, celkové 
náklady projektu 240 tis. Kč. 

Zamítnuté - dotace na výstavbu 

              víceúčelového hřiště  
              z programu Oranţové hřiště  
              Nadace ČEZ, poţadavek  
              1500 tis. Kč 
  - dotace na hasičskou výzbroj a 

výstroj z programu JmK, 
poţadavek 60 tis. Kč 

 - dotace na výstavbu 
technického zázemí obce ve 
dvoře obecní budovy obchodu 
z programu Pomoc malým obcím 
JmK, poţadavek 500 tis. Kč - 
finanční prostředky programu byly 
převedeny na následky škod 
způsobené povodněmi. 

 

Zákaz podomního prodeje 

     Na základě rozhodnutí zastupitelstva 
obce ze dne 27.5.2010 byl v naší obci 
zakázán podomní prodej. Jedná se tedy 
o zákaz prodeje zboţí a nabídek 
produktů formou přímých návštěv 
rodinných domů různými obchodníky a 
prodejci. K tomuto zákazu bylo 
přistoupeno po negativních odezvách 
občanů na tento typ prodeje, jejich 
obtěţování, zneuţití důvěry i následného 
okradení, ke kterému docházelo 
především u seniorů. Informační tabulky 
tohoto zákazu budou osazeny na 
sloupcích dopravních značek označující 
počátek obce. Pokud dojde k porušení 
tohoto zákazu a obchodníci jej případně 
nebudou respektovat, sdělte prosím 
neprodleně tuto skutečnost do kanceláře 
obecního úřadu - tel.: 519414035 nebo 
přímo starostovi obce na mobilní telefon 
- tel.: 606711238. 
                                                          (VD)



Informace  o novém Nařízení vlády č. 91/2010 Sb. o podmínkách poţární 

bezpečnosti při provozu komínů 
 

     Upozorňuji na vydání 

nového Nařízení vlády  

č. 91/2010 Sb. o 

podmínkách poţární 

bezpečnosti při provozu 

komínů, kouřovodů a 

spotřebičů paliv. Toto 

Nařízení vlády nahrazuje Vyhlášku č.111/1981 Sb. o čištění 

komínů. I kdyţ toto Nařízení nabývá účinnosti dnem 1. ledna 

2011 je třeba se s některými body seznámit. 

     Podle tohoto Nařízení kontrolu spalinových cest tzn. 

posouzení komína jeho provozuschopnost, přístup k čistícím a 

kontrolním místům provádí odborně způsobilá osoba – kominík.  

Čištění spalinových cest – čištění komínů provádí také kominík, 

ale je zde také moţnost provádět si čištění spalinových cest – 

komínů od spotřebiče na pevná paliva o jmenovitém výkonu do 

50kW včetně svépomocí. O tomto čištění je ale nutné si vést 

určitou agendu /kdy jsem čistil, co jsem čistil/.                                                                                                                                       

Revize spalinových cest také provádí kominík a to tehdy kdyţ 

dojde ke změně spotřebiče paliv, po stavební úpravě komína, 

změně druhu paliva (z tuhého na plynná nebo kapalná) nebo 

při vzniku trhlin ve spalinové cestě – komínu.                                                                                            

O kaţdé provedené kontrole nebo čištění komínu vydá odborně 

způsobilá osoba – kominík písemnou zprávu (vzor zprávy je 

součástí Přílohy Nařízení vlády). 

      Jestliţe odborně způsobilá osoba – kominík zjistí při 

kontrole, revizi nedostatky, které ohroţují poţární bezpečnost, 

zdraví nebo majetek osob a které nelze odstranit na místě,              

je povinen toto oznámit na příslušný stavební úřad – kdyţ došlo 

k nedodrţení technických poţadavků na stavbu nebo na orgán 

státního poţárního dozoru, kdyţ není dodrţena poţární 

bezpečnost.                                                                                                                                                                     

      Při čištění komínů je třeba si uvědomit, jaké typy spotřebičů 

jsou v domácnosti pouţívány, kolik je komínů, zda se komín 

pouţívá celoročně nebo sezóně, zda je pro plynový spotřebič 

vyvloţkován. Toto Nařízení vlády umoţňuje pouţívat 

nevyvloţkovaný zděný komín pro spotřebič na plynná paliva, 

ale pouze s tou podmínkou, ţe čištění se bude řídit lhůtami 

kontrol jako u spotřebičů na tuhá paliva. V objektech pro 

rodinnou rekreaci se kontrola provádí nejméně jedenkrát za 

rok.                                                                                                                             

      Spalinová cesta – komín určený pro odvod spalin ze 

spotřebiče na pevná paliva slouţícího v ţivnostenské 

provozovně k přípravě pokrmů se kontroluje a čistí nejméně 

jedenkrát za dva měsíce. 

      Čištění spotřebiče na pevná paliva o výkonu do 50 kW 

včetně je moţné provádět svépomocí dle návodu od výrobce a 

to nejméně jedenkrát za rok, kontrolu vyčištění spotřebiče 

ovšem musí překontrolovat odborně způsobilá osoba – 

kominík.                                                                                        

     Vzhledem k mnoţícím se případům poţárů od závadných 

komínů, spotřebičů doporučuji zajistit si kontrolu spalinové 

cesty – komína odborně způsobilou osobou před zahájením 

topné sezóny  2010-2011. 

Lhůty kontrol a čištění komínů jsou v příloze č. 1 k Nařízení 

vlády č. 91/2010 Sb. 

                                              Pavel Stráţnický – OZO-Z-650/98 

Volby do Poslanecké sněmovny 2010 

Ve dnech 28. a 29. května 2010 se konaly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR.  Volební komise pracovala ve sloţení :  

Předseda: Hana Kapustová 

Místopředseda: Marie Bendová 

Členové: Anna Haluzová, Milena Panicová,  Adolf Drobílek, Zapisovatelka: Iveta Schwarzová  

Voleb se zúčastnilo celkem 341 z celkového počtu 636 voličů zapsaných ve stálém volebním seznamu (občané obce) a 2 voliči 
volili v naší obci na voličský průkaz.  Volilo tedy celkem 343 oprávněných voličů, coţ je 53,76 %. Neplatných hlasů bylo celkem 7. 

Úspěšnost politických stran v naší obci: 

Název strany Počet hlasů  Procenta 

Česká strana sociálně demokratická 79 23,51 % 

Komunistická strana Čech a Moravy 66 19,64 % 

Občanská demokratická strana 63 18,75 % 

Věci veřejné 44 13,09 % 

TOP 09 28    8,33 % 

Křesťanská a demokratická unie - ČSL 19    5,65 % 

Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 12    3,57 % 

Suverenita - blok Jany Bobošíkové, strana zdravého rozumu 10    2,97 % 

Strana zelených 5    1,48 % 

Dělnická strana sociální spravedlnosti 3     0,89 % 

Moravané 3     0,89 % 

OBČANÉ.CZ 2     0,59 % 

Česká pirátská strana 1     0,29 % 

Česká strana národně socialistická 1     0,29 % 

                                                                                                                                                                                                          (IS) 



Zasedání zastupitelstva – Obec Starovičky 

Usnesení č. 28/2010 

Ze zasedání zastupitelstva obce STAROVIČKY, konaného dne 27.května  2010 
v 19.00  hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky  

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

 

1. Zapisovatele a ověřovatele zápisu. 

Zastupitelstvo obce schvaluje:  

 

1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 

2. Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemeni s firmou E.ON ČR, a.s. na pozemcích p.č. 

770, 1034/51, 1034/50, 772/2, 675/6, 675/7/675/9 a 1028/48 za jednorázovou úplatu 3 000 Kč a pověřilo starostu obce 

podpisem této smlouvy.  

3. Připomínkovaný upravený návrh zadání Zadání územního plánu Starovičky. ZO Starovičky ukládá starostovi zajistit 

zpracovatele UPD a realizovat zpracování návrhu nového územního plánu Starovičky. 

4. Zveřejnit záměr prodeje těchto pozemků: 

p.č. 601/2  o výměře   41 m2 za 60 Kč/m2 

p.č. 600/2  o výměře   42 m2 za 60 Kč/m2 

p.č. 647/2  o výměře   53 m2 za 60 Kč/m2 

p.č. 648/2  o výměře   87 m2 za 60 Kč/m2 

p.č. 649/2  o výměře 101 m2 za 60 Kč/m2 

p.č. 659/2  o výměře   60 m2  za 60 Kč/m2 

p.č. 661/2  o výměře   55 m2 za 60 Kč/m2 

p.č. 658/2 o výměře  299 m2 za 60 Kč/m2 

p.č. 655    o výměře  247 m2 za 60 Kč/m2. 

5. Darovací smlouvu č. 03-000009 na pozemek p.č. 981/3 o výměře 91 m2 v k.ú. Starovičky od ŘSD ČR.  

6. Zveřejnit záměr prodat pozemek p.č. 722/1 o výměře 376 m2 za 1 Kč.  

7. Zadávací dokumentaci a návrh Smlouvy o dílo k akci Starovičky – nový územní plán. 

8. Znění  Směnné  smlouvy mezi Obcí Starovičky a Městem Hustopeče na směnu pozemků a pověřilo starostu  podpisem 

této smlouvy. 

9. Přijetí dotace z rozpočtu JmK – Program rozvoje venkova ve výši 160 tis. Kč na realizaci akce Starovičky – chodník Tálky.  

10. Obecně závaznou vyhlášku obce Starovičky č. 1/2010, kterou se stanovují pravidla pro pohyb psů a koní na veřejném 

prostranství v obci.  

11. Poskytnutí provozní dotace ve výši 10 000 Kč  Sboru dobrovolných hasičů na údrţbu budovy hasičské zbrojnice. Zároveň 

schválilo Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Starovičky. 

12. Pouţít hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Starovičky za rok 2009 ve výši 10 210,47 Kč na pokrytí ztráty z roku 2008.  Zbytek 

minusového HV školy za rok 2008 ve výši 9 370,52 Kč pokrýt z finančních prostředků určených na provoz školy.  

13. Závěrečný účet obce za rok 2009 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením obce bez výhrad. 

14. Rozpočtové opatření č. 3/2010. 

15. a)  Pronájem části pozemku p.č. 575 o výměře 50m2 paní Zdeňce Lesnerová, bytem Starovičky č.p. 16 za účelem zřízení 

prodejního stánku se zmrzlinou za 1 000 Kč/rok. 

b) Pronájem části pozemku p.č. 61/1 o výměře 15 m2 Mysliveckému sdruţení Starovičky za 1 Kč ročně. 

c) Poskytnutí provozní dotace ve výši 20 000 Kč na pořízení ocelového přístřešku Mysliveckému sdruţení Starovičky. 

Zároveň schválilo Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Starovičky.  

d) Zadávací podmínky a zveřejnění Výzvy k podání nabídky na zakázku malého rozsahu na akci Starovičky – chodník 

Tálky. 

e) Úhradu škody ve výši 8 460 Kč panu Davidu Tomkovi, bytem Starovičky č.p. 281. 

f)  Přidělení parkovacího místa vedle domu č.p. 163 paní Haně Šajbidorové, bytem Starovičky č.p. 163 dle Vyhlášky obce 

Starovičky č. 1/2008 ve výši 600 Kč / rok.  

g) ZO souhlasí s výměnou stávajícího oplocení vedle domu č.p. 266. 

h) ZO souhlasí s umístěním vodovodní šachty a vodovodní přípojky na pozemku p.č. 595/14 a zároveň souhlasí s jejich 

následnou realizací. 

ch) Zákaz podomního prodeje v obci Starovičky. 

 

Zastupitelstvo obce ruší: 
 

1. Usnesení č. 26 ze dne 26.2.2010 o převodu HV školy za rok 2009 ve výši 10 210,47 Kč do rezervního fondu školy.  
         
               Pavel Šafařík                                                                                              Vladimír Drbola 
              místostarosta                                                                                                      starosta  

 



Společenská kronika 
 

Ţivotní jubilea 
 

V měsíci květnu oslavili významné ţivotní 
jubileum: 
 

pan Dušan Rigo – 50. narozeniny,  

pan Pavel Nečas - 50. narozeniny, 

paní Anděla Němcová – 60. narozeniny. 

 

V měsíci červnu oslavily významné ţivotní 
jubileum: 
 

paní Ludmila Bízová – 50. narozeniny, 

paní Jana Lockerová – 50. narozeniny, 

paní Marie Procházková – 70. narozeniny, 

paní Jiřina Pleskačová – 70. narozeniny, 

paní Františka Kouřilová – 70. narozeniny.  

Blahopřání rodičům 

 

Františkovi a Martině Skálovým, 

bytem Starovičky č.p.199,  

k narození syna Matyáška Skály, 

který se narodil dne 28.4.2010. 

 

Jaromírovi Vetrovi  

a Lucii Šnajdové, 

bytem Starovičky č.p.188, 

k narození syna Dominika Vetra, 

který se narodil dne 26.5.2010. 

 

Kniţní novinky v místní knihovně 

Pro dospělé                                                                                               Pro mládeţ  
Britto Anthony                        Chirurg                                                                      Harrison Emma                     Léto po maturitě 
Cooksonová Catherine          Ztracený anděl                                                          Katschke Judy                      Dvě z jednoho těsta 
Gee Sophie                           Skandál sezóny                                                         Butcher Nancy                      Tak málo času 
Pilcher Rosamunde               Ve znamení blíţenců                                                Stine Megan                          Kluk snadno a rychle  
Stone Katherine                    Síla naděje 
Vaněček Jan                         Běţecké závody 
Kačírková Eva                       Liška na dálnici (detektivka) 
Štorkán Karel                        Vraţda kočky domácí (detektivka)                                   Marie Bendová                                                                            
                                                                                                      
                                                                                                                                                                           

Čarodějnický rej 

     

     Dne 30. dubna se na hřišti uskutečnil 

jiţ 3. ročník Čarodějnického reje. Uţ 

v podvečer před pátou hodinou se začali 

slétat malí čarodějové a čarodějky 

z celých Staroviček a okolí. Nejprve 

museli všichni sloţit zkoušku, jestli 

opravdu patří do čarodějnického 

řemesla. Zkouška se skládala ze znalostí 

čarodějnických zaklínadel a kouzelných 

zvířátek. Po jejím úspěšném dokončení 

se malí černokněţníci mohli vrhnout na 

jednotlivé úkoly.  

     Spousta rozličných stanovišť, která 

byla rozeseta po celé přistávací ploše 

našeho hřiště, byla plná zajímavých a 

tajuplných úkolů. Někde museli projít 

přes nebezpečnou lávku, proskákat 

ohnivými kruhy a na koštěti se obratným 

letem vyhnout vysokým a děs 

nahánějícím skalám. Jinde zase 

trénovali přesnost hodů přísad do kotle. 

Opodál poznávali čarodějnické předměty 

jen svým čarovným viděním, 

díky náhlé slepotě. I převelice 

náročná zkouška 

v dovednosti chodu 

s kouzelnými hůlkami, kde 

nosili balónek přes 

nejrůznější překáţky byla 

zvládnuta na výbornou. 

Nejnebezpečnější z úkolů byl 

běh po magickém lese, 

sbírání šišek do svých 

tajných lektvarů a poznávání 

zvířátek, které cestou potkali. 

Na dalším magickém 

stanovišti si mohli oddychnout od 

náročných úkolů tím, ţe si vymalovali 

obrázek čarodějnice a poskládali puzzle.  

     Za odměnu si mohli malí čarodějové 

a čarodějky dopřát sladkou odměnu, 

posilnit se párkem a zahnat ţízeň u 

stánku s občerstvením, který zajišťovala 

TJ Starovičky.  

     Program zpestřily také břišní 

tanečnice se svými dvěma tanci.  

     Ve večerních hodinách vrchní 

čarodějnice zapálily posvátný oheň,  

který nás má ochránit do dalšího 

čarodějnického reje. Odborný dohled 

nad ohněm poskytli místní dobrovolní 

hasiči. 

     Akci uspořádala místní kulturní 

komise za pomoci dobrovolníků, bez 

kterých by se akce neobešla. 

 

          Tereza Bízová, Michaela Kosičová  



 

Vítání občánků 

      Kaţdý lidský ţivot je velmi cenný a my na něj čekáme, 
abychom jej uvítali. Vítáme tedy s upřímnou radostí vaše 
děťátko do ţivota. Tak tato slova zazněla na počátku dalšího 
vítání našich nejmladších obyvatel Staroviček, které se konalo 
v sobotu 22.5.2010 v prostorách obecního úřadu. V tento den 
byla panu starostovi představena celkem tři miminka, společně 
se svými rodiči a to Michálek Záhora (maminka Petra 
Šmerdová, tatínek Michal Záhora), dále pak Matyášek Skála 

(maminka Martina Skálová, tatínek František Skála) a v 
neposlední řadě Staníček Vrba (maminka Monika Vrbová, 

tatínek Stanislav Vrba). Všichni přítomní si vyslechli krátký 
úvod a pak následovala báseň „Domov“, kterou přednesla 
Šárka Hovězáková, dále píseň „Přeletěla vlašťověnka“ v 
podání paní Zlatky Galečkové, paní Mileny Panicové a paní 
Hanky Drbolové, jejichţ hlasy nádherně podtrhly tento 

slavnostní okamţik. Báseň „Narodil se chlapeček“ odrecitoval 
Petr Panic, pak následovala píseň „Zahrajte mě ztichúčka“ a 
báseň „Děťátko“ odpřednášela Kateřina Horová. Po 
slavnostním projevu pana starosty se rodiče nově uvítaných 
občánků podepsali do pamětní knihy a převzali pamětní listy, 
květiny a drobné dárky. Miminka se zatím prostřídala v kolébce 
a všichni si vyslechli báseň „Vítáme tě děťátko“ v podání Petra 
Panice a Marka Zacha, další báseň „Jednu růţi“ od Kateřiny 
Horové, „Ukolébavku“ od Marka Zacha a píseň „Dřímej 
děťátko“. Poslední básní „Vítání“ uzavřela toto kulturní pásmo 
Šárka Hovězáková. Pak následoval slavnostní závěr a 
poděkování s přáním všeho nejlepšího. Další vítání občánků by 
se mělo uskutečnit v září letošního roku. 
                                                                                             (RH)  

Setkání rodáků a jubilantů 
     
     Rok se s rokem sešel a opět nastal 
čas setkání rodáků a jubilantů v naší 
obci. V sobotu 8.5.2010 se tedy v sále 
kulturního domu sešli padesátníci, 
šedesátníci, sedmdesátníci a 
osmdesátníci ke společné oslavě. 
Zasedli ke stolům plných voňavých 
koláčů a čerstvých chlebíčků. Nádherná 
květinová výzdoba, kterou obstaral 
obecní úřad, podtrhovala atmosféru 
tohoto setkání. Slavnostní odpoledne 
začalo v 15 hodin uvítáním všech 
přítomných a krátkou vzpomínkou na ty, 
kteří jiţ mezi jubilanty nemohli být. Poté 
následoval slavnostní přípitek, který 
pronesl pan starosta a sálem zaznělo 
jemné cinkání skleniček. Krátké pásmo s 
písničkami a pohádkou si pro oslavence 
připravily děti z mateřské školky pod 
vedením paní učitelky Novotné a paní 
učitelky Blaţkové. Děti za svou odvahu a 
nebojácnost dostaly sladkou odměnu. 
Následovaly podpisy oslavenců do 
pamětních archů. Z rukou pana 
místostarosty Šafaříka převzali naši 
jubilanti pamětní list a pan starosta 
Drbola jim věnoval nádhernou květinu. 

Další kulturní program měla na starosti 
paní Zlatka Galečková, která s paní 
Haluzovou, paní Panicovou, paní 
Drbolovou, paní Myškovou, paní 
Krůzovou a paní Osičkovou, připravila 
pásmo plné krásných písní a dojemných 
básniček. Zazpívaly i dva páry dětí z 

folklorního souboru Hanýsek ze Šakvic. 
Poslední tečkou v programu bylo 
pěvecké vystoupení pana Jaroslava 
Hovězáka, který si pro oslavence 
připravil celkem čtyři písně. Poté 
následovalo fotografování před kulturním 
domem. Bylo moţné i navštívit a 
prohlédnout si prostory naší školy, kde 
na návštěvníky čekala paní ředitelka 
Walterová a paní učitelka Novotná. Chod 
školy a školky zajímal snad kaţdého 
příchozího. Někteří vyuţili moţnosti zajít 
na místní hřbitov a zavzpomínat na své 
vrstevníky, kamarády. Večeře pro 
oslavence byla připravena panem 
Koubkem a podávala se na sále. Pak 
následovalo ţivé diskutování a probírání 
ţivotních záţitků. K tanci a poslechu 
hrála skupina Amadeus ze Záhoří. 
Zábava skončila aţ v časných ranních 
hodinách. Fotografie z této akce pořídili 
pan Zdeněk Trněný a pan Dušan 
Koláček a můţete si je prohlédnout na 
internetových stránkách naší obce. 
Poděkování patří všem, kteří se podíleli 
na realizaci a organizaci této akce.(RH)



Pirátský Den dětí 
         

     Pro letošní rok si organizátorky 
oslavy Dne dětí vybraly pirátské 
téma a pro všechny ratolesti 
připravily velmi bohatý program. Vše 
se konalo na místním hřišti a to v 
sobotu 12.6.2010 od 14.00 hodin. 
Při příchodu na hřiště dostalo kaţdé 
dítko na krk tzv. průkaz piráta, kde 
byly zapsány všechny stanoviště a 
dovednosti, které měly děti splnit 
během odpoledne. U ostrova s 
pokladem si děti za pomoci rodičů a 

ochotných organizátorek mohly ozdobit černé tričko a červený šátek, samozřejmě 
pirátskými motivy (pirát, překříţené kosti, lebka). Navlékání ţelatinových bonbonů 
muselo být předčasně ukončeno z důvodu velkého horka, ale i tak to někteří jedinci 
stihli. Velké nadšení u dětí zavládlo na stanovišti, kde si mohly nabarvit kamínky a 
vytvořit si zde nejen mořská zvířátka. Někteří tatínci zajásali, kdyţ mohli svým 
nejmenším pomoci při zdobení pravých pirátských mečů. Maminky pak přiloţily 
pomocnou ruku při výrobě a barvení pirátského oka. Pod přístřeškem byl pro větší 
děti připraven test ze zdravovědy, který si sami můţete vyzkoušet, jeho celé znění a 
správné odpovědi najdete pod tímto článkem. Test dodala Vodní záchranná sluţba 
Nové Mlýny, jejichţ členové kontrolovali i správnost odpovědí. Nutno dodat, ţe na 
kaţdém stanovišti byl velký košík nádherných čerstvých jahod, které mohly děti 
ochutnávat. Dále byl pro děti připraven nafukovací skákací hrad. Ti nejmenší si pak 
mohli hrát u bazénku plného barevných balónků a dovádět na skluzavce. Pro 
zvídavé děti a jejich rodiče byl přistaven vůz Policie ČR z Hustopečí, u kterého dva 
velmi ochotní policisté předváděli např. ochranou vestu, policejní terč, pouta, která 
si děti i vyzkoušely, vysílačku apod. Vodní záchranáři letos dětem představili svůj 
záchranný člun a také sanitku rychlé lékařské pomoci. Jak mi sdělil pan Hrdlička, 
vedoucí vodní záchranné sluţby, záchranný člun slouţí především k záchraně 
lidských ţivotů na Nových Mlýnech. Tento člun je náročný na údrţbu a k dispozici 
mají záchranáři celkem 2 ks těchto člunů. V sanitce pak bylo moţné si prohlédnout 
lékařské vybavení od defiblilátoru, přes plicní ventilátor, obvazový materiál, 
končetinové dlahy aţ po léky na popáleniny a zdravotnický vak a další věci nutné k 
záchraně lidského ţivota. Ještě dodám, ţe Vodní záchranná sluţba provádí zásahy 

i kolem břehů v uvedené lokalitě, po celé 
vodní ploše, řeší ekologické havárie, ale 
také například vyproštění topícího se koně 
ve splavu. V pozdějších odpoledních 
hodinách pak dorazilo auto a motorka 
Dálniční policie Podivín. Pro děti pak bylo 
připraveno neomezené mnoţství pití a na 
svůj pirátský průkaz si také mohly 
vyzvednout opečený párek. Sladké 
odměny nechyběly ani letos. Velkou radost 
v tomto parném odpoledni vyvolalo 
rozdávání ovocných nanuků. 
Organizátorky také dětem rozdaly modré 
balónky nafouknuté heliem a všichni pak 
společně balónky vypustili na oblohu. 
Dospěláci si pochutnávali na grilovaném 
mase a pivě. Velké poděkování patří 
všem, kteří se na organizaci a realizaci 
této akce podíleli a samozřejmě také všem 
sponzorům, bez jejichţ podpory by se tato 
akce nemohla uskutečnit.                    (RH) 

 

Vodní záchranná sluţba Nové Mlýny – test 
zdravověda 

 
1. Při popálení nebo opaření malé plochy postiţené místo 

a) překryjeme čistým obvazem 
b) poléváme chladnou vodu, dokud chlazení přináší úlevu, pak 
zakryjeme co nejčistší tkaninou 
c) ošetříme mastí na popáleniny 
2. Při polití kyselinou nebo louhem postiţené místo 

a) se snaţíme chemicky neutralizovat 
b) očistíme čistým kouskem látky do sucha 
c) poléváme co největším mnoţstvím vody 
3. Při kolapsu (mdlobě) postiţeného 

a) uloţíme do polohy na záda, zvedneme dolní končetiny, 
zajistíme přívod čestvého vzduchu, dáváme studéné obklady 
na čelo 
b) posadíme se zakloněnou hlavou, pokládáme studené 
obklady na prsa 
c) poloţíme, nejlépe do polohy na břiše 
4. Šok je závaţný chorobný stav, se kterým se můţeme 
setkat 

a) pouze po větším úrazu 
b) pouze při větší ztrátě tekutin 
c) u všech závaţných úrazových, ale i neúrazových stavů 
5. V rámci protišokových opatření při úrazu provádíme 

a) stavění krvácení, zajištění psychického klidu, ochranu před 
podchlazením nebo přehřátím, znehybnění zlomenin 
b) znehybnění končetin a uloţení do polohy vleţe 
c) podávání tekutiny podle ţízně, na poraněné místo dáme 
elastické obinadlo, s pacientem nemanipulujeme, abychom mu 
neublíţili 
6. Při tepenném krvácení na končetině přiloţíme škrtidlo 

a) pod ránou, tj. dál od srdce 
b) nad ránou, tj. blíţe k srdci 

c) nad i pod ránou 
7. Při tepenném krvácení menšího rozsahu na končetině 
přiloţíme 

a) tlakový obvaz 
b) normální obvaz 
c) obvaz na ránu a nad ní škrtidlo 
8. Při bezvědomí 

a) zjistíme stav dýchání a srdeční činnosti, není-li porucha, 
orientačně vyšetříme a postiţeného uloţíme do stabilizované  
polohy na bok 
b) postiţeného orientačně vyšetříme a při zjištění, ţe dýchá a 
tep je hmatný, jej uloţíme na záda 
c) ihned zahájíme dýchání z úst do úst, orientační vyšetření z 
časových důvodů vynecháme 
9. Při umělém dýchání z plic do plic provedeme 

a) v poloze postiţeného na zádech šetrný základ hlavy, 
vyčistíme dutinu ústní, otevřeme ústa, předsuneme dolní čelist, 
nos stiskneme prsty a dýcháme do úst postiţeného frekvencí 
12x za minutu 
b) ….. a do úst postiţeného dýcháme 10x za minutu 
c) ….. a do úst postiţeného dýcháme 20x za minutu 
10. Je-li dýchání z plic do plic neúčinné 

a) snaţíme se prudkým fouknutím odstranit eventuelní 
překáţku 
b) provedeme předklon hlavy 
c) zdokonalíme záklon hlavy 
11. Otrava oxidem uhelnatým se projevuje 

a) zmodralými ústy a okolím očních jamek v téţe barvě 
b) z úst postiţeného jsou cítit hořké mandle 
c) světlou krví 
správné odpovědi: 1b, 2c, 3a, 4c, 5a, 6b, 7a, 8a, 9a, 10c, 11c 
Tento test ze zdravovědy vyplnilo na oslavě Dne dětí celkem 
18 respondentů, průměrně měli 4 chyby, 3 testy byly vyplněny 
bez chyb.                                                                            (RH) 



Z naší školičky 
 

Konec školního roku je tady! 
      Ani jsme se nenadáli a je tu závěr školního roku 
2009/2010 a s ním samozřejmě vysvědčení a tolik touţebně 
očekávané hlavní prázdniny, na které se těší především  
ţáci, ale i učitelé.  
      Chtěla bych děti pochválit za jejich snaţivost, i kdyţ se 
někomu vedlo lépe, jinému hůře. Rodičům děkuji za 
trpělivost a zájem o školu a hlavně za důvěru, kterou v nás a 
školu máte. Dále bych chtěla poděkovat celému kolektivu, ať 
uţ pedagogickému nebo provoznímu, za jejich celoroční 
práci.  
      Všem přeji, aby si o prázdninách odpočinuli, načerpali 
dostatek sil do příštího školního roku a doufám, ţe proţijete 
krásné, slunné léto podle svých představ. Nashledanou ve 
školním roce 2010/2011. 
                                                       Mgr. Dana Walterová, ř.š.  

                                                    Nakreslila Šárka Cigánková 
 

Cyklistický den 
 
     Tak jsme se konečně dočkali sluníčka. Krásné počasí 
jsme vyuţili pro cyklistický den v mateřské škole. Všechny 
děti si přivezly kola nebo koloběţky, aby jsme si vyzkoušely 
jejich zručnost a odvahu. Teoretické základy o bezpečnosti 
při jízdě na kole dostaly děti předem ve školce. V úterý 8.6. 
jsme si vyzkoušeli ty praktické dovednosti. Děti projíţděly 
slalomovou dráhu, zdolávaly jízdu jednoruč, pod překáţkou, 
mezi brankami. Největší problém jim dělala co nejpomalejší 
jízda. Děti rády závodí a čím rychleji, tím lépe. Na závěr 
jsme si udělali okruţní jízdu po silnici. Za splněné úkoly 
dostaly všechny děti diplom malého cyklisty a sladkou 
odměnu.                                                                                          
                                                                            kolektiv MŠ 

 

  Co připravujeme do konce školního roku? 
 

 Dne 20.6. máme školní akademii, kde vystoupí všechny 
děti, aby předvedly co v nich je. 

 Dne 23.6. jedeme na celodenní školní výlet do Boskovic - 
westernového městečka. 
 Dne 24.6. budeme mít pasování předškoláků na školáky a 
rozloučení se školním rokem.  
 Dne 30.6. zavřeme školku a necháme ji odpočinout na nový 
školní rok.                                                             kolektiv MŠ 
 

ŠVP Prudká 
     V pondělí jsme se vydali od školy vzhůru k novým 
záţitkům. Cílem naší trati bylo rekreační středisko Prudká, 
nedaleko Doubravníku. Po hodině a půl jsme byli na místě. 
Rozdělili jsme si pokoje, vybalili kufry a šli se rozhlídnout po 
okolí. Areál byl překrásnej! Několik chatek, bazén a velké 
sportoviště se vším moţným - stolním tenisem, 
prolézačkami, fotbalovým a volejbalovým hřištěm, ohniště.... 
První večer jsme dostali za úkol vyrobit logo na své dveře, 
které nás nejlépe vystihuje. To jsme se nasmáli!  
V úterý dopoledne jsme se učili, ale jenom matematiku a 
jazyk český. Potom pro nás byly připraveny přírodovědné a 
vlastivědné bojové hry, při kterých jsme plnili různé úkoly. 
Ve středu po vyučování jsme hráli srandovní hry a 
odpoledne jsme byli na hřišti a kaţdý hrál to, co chtěl. Potom 
jsme šli cestičkou v lese, kolem super řeky a velkého 
proudu. Po příchodu nás čekala soutěţní hra o zdraví. 
Chodili jsme po skupinkách, hledali úkoly a plnili je. Také 
byla netradiční olympiáda. Večer pak bylo soutěţní klání 
"Kufr". U některých slov jsme se fakt nasmáli. Ale blíţil se 
večer a nás čekalo to, na co jsme se dlouho těšili. Stezka 
odvahy! Stezka vedla tmavým lesem a na ní nás strašili 
deváťáci z němčické školy. Mohli jsme mít baterku, ale i tak 
se nikdo nebál! Nebo alespoň to všichni tvrdili!!! Následující 
ráno jsme mohli déle spát. No a byl tu poslední den a my 
vyrazili na hrad Pernštejn. Jeli jsme vláčkem a pak šli 2 km 
pěšky lesem. Hrad nás nadchl. Byl to jeden z nejhezčích dnů 
na Prudké. Na hradě nás paní průvodkyně moc chválila, 
protoţe jsme si jiţ před odjezdem nastudovali z internetu vše 
o hradě, a tak jsme někteří hýřili znalostmi. Nejvíc nabušenej 
byl Patrik, který si také vyslouţil pochvalu. Po nezbytném 
nákupu suvenýrů jsme jeli zpět na Prudkou. Tam jsme ještě 
v lese vyráběli Krakonošovy zahrádky. Nejvíce se povedly 
holkám z 1. třídy. No a naposledy jsme hledali poklad, který 
byl ukrytý na hřišti. Našel ho Michal. Večer jsme řádili na 
diskotéce a předváděli své nacvičené klipy a scénky. Ty se 
nejvíce povedli Patrikovi a Markovi. Večer končil předáváním 
diplomů a cukrovím a také společným tancem z "mládí " paní 
učitelek. Celý týden byl super, a kdyţ nám přicházely zprávy 
z domova o tom, ţe všude prší - my se vyhřívali na sluníčku. 
V naší kotlině slunce píchalo a pršelo jen v noci. Takţe nám 
se pobyt vydařil! Jestli chcete vědět více, podívejte se na 
naši nástěnku, kde máme deník z pobytu, fotky a také vlajky, 
které jsme si vyrobili. 
              Adéla Janoušková, Míša Langová, Toňa Nečasová 



 
                                                         Nakreslil Honzík Procházka 
 

Předškoláček - aneb jednou nohou ve škole 
 

     Cílem tohoto kurzu je připravit budoucí prvňáky na vstup do 
školy a pomoci jim překonat počáteční strach z nového 
prostředí. 
     Děti se tak nejenom seznamovaly se školním prostředím a 
systémem školní práce, ale i se začleňováním se do kolektivu 
ostatních dětí. 
     Hravou formou jsme rozvíjeli schopnosti a dovednosti 
potřebné ke snadnějšímu zvládnutí prvopočátečního čtení, 
psaní a počítání. 
     Toto společné setkání bylo především přínosem pro rozvoj 
praktických činností a dovedností předškoláků, ale zároveň i 
příleţitost ke komunikaci, důvěře a spolupráci mezi dětmi. 
Během 3 měsíců jsme cvičili jazýček, ohýbali ručku a bystřili 
hlavu. Zkrátka, děláme vše pro to, aby se dětem ve škole od 
září ještě více dařilo a líbilo.                                                H.M. 
 

Pasování čtenářů 
 

      Rok utekl jako voda a naši "malí" prvňáčci jsou jiţ jednou 
nohou ve druhé třídě. Během roku jsme se naučili počítat, psát, 
ale hlavně krásně plynule číst. Naše snaţení muselo být nějak 
zakončeno. Proto jsme přistoupili k poctě nejvyšší - k pasování 
na čtenáře. Pozvali jsme rodiče a předvedli jim, co jsme se za 
celý rok naučili. 
     Nejprve jsme se rozcvičili pomocí dechového cvičení a 
říkadel, zkrátka potrápili jsme mluvidla. Potom Terezka 
vyzkoušela písmena a Lukášek zase slova, které máme 
vyvěšené na tabuli. A šlo se na čtení. Jako první jsme četli 
pohádku o Budulínkovi, kde kaţdé dítě mělo svoji roli. Tohoto 
úkolu se děti zhostily skvěle. Dále přišla na řadu ukázka psaní, 

pomocí diktátu 
písmenek a jedné 
věty. Tady se nám 
také vedlo dobře. A 
pak nás čekala 
zkouška nejtěţší - 
čtení neznámého 
textu. Kaţdý si 
vylosoval jednu 
pohádku a musel 
přečíst úryvek z této 
pohádky a přiřadit k 
obrázku a názvu. Na 
to, ţe jsme teprve 
prvňáci, jsme to také 
zvládli. 
     A pak přišel slavnostní okamţik! Písmenková víla přečetla 
čtenářský slib, který jsme stvrdili svým podpisem a jednohlasně 
slíbili, ţe přes prázdniny přečteme alespoň jednu knihu. 
Za tento slib jsme byli konečně pasováni do řádu čtenáře a 
obdrţeli šerpu a pergamen, jako upomínku na tento den. 
     Úplný závěr ale patřil našim rodičům, kterým jsme 
poděkovali za jejich celoroční podporu a práci s námi. Obdrţeli 
od nás kytičku a sladkou pusu. 
 
Dne 15.června 2010 byli pasováni do řádu čtenáře tito žáci: 
 Terezka Slavíková, Šimon Cigánek,  Adrianka Růţičková a 
 Lukáš Hovězák.                        Gratulujeme!                      H.M. 

 

Nácvik akademie 
 
      Dne 20.6. jste mohli zhlédnout v sále KD školní akademii, 
kterou si pro vás připravily děti z MŠ a ţáci ZŠ. Zatímco 
„školkátka“ zahrála pohádku o Perníkové chaloupce, která byla 
proloţena básničkami, písničkami a tanečky, školáci pojali 
svoje vystoupení jako vysílání televizních novin. Já musím za 
sebe i ostatní pedagogy všechny děti a ţáky pochválit, protoţe 
byli šikovní a úkolu se zhostili svědomitě. Obzvlášť školáci, 
kteří se na tvorbě většiny jednotlivých vstupů podíleli vlastními 
výstupy, zaslouţí ocenění. Poděkování patří i nám pedagogům, 
kteří jsme při nacvičování byli samozřejmě dětem nápomocni. 
A jak nacvičování vypadalo? Máme zachyceno na pár 
fotografiích v budově školy. 
                                                                                              Wal. 
Ředitelství MŠ a ZŠ Starovičky děkuje panu Ivanovi Nečasovi 
za pomoc při přípravě sálu KD na školní akademii. Walterová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



To sladké slovo „prázdniny“ aneb Jedno předprázdninové vyznání 
 
     
     Kdo by se na ně netěšil, vţdyť 
přicházejí vţdy aţ po roce! Dny plné 
slunce, volnosti, zaslouţeného 
nicnedělání a zahálení, prázdninového  
rošťačení. Mají své nezaměnitelné 
kouzlo – od mnohopočetných dětských 
her, prázdninových dobrodruţství, aţ po 
první nevinné dětské a s koncem 
prázdnin většinou uvadající prázdninové 
lásky. Dříve se „ někam“ na prázdniny 
většinou nejezdívalo, výjimečně snad na 
pionýrské tábory či k příbuzným na 
oplátku za prázdninový pobyt jejich dětí 
u starovičských stařečků. Děti byly i o 
prázdninách stále ve styku s rodnou 
dědinkou, jejím okolím a s její přírodou. 
Bylo zde citové a ţivotní sepětí s krajem 
jiţní Moravy, s krajinou mezi sady a 
vinohrady, s letními podvečery 
zapadajícího slunce nad Pálavou, 
s krajinou kouzelné a kouzlící přírody 
tehdy ještě málo dotčené civilizací, 
s krajinou blaha a rozvernosti, se 
sluncem a vínem poţehnanými 
Starovičkami.  
     Prázdninové dny se většinou trávívaly 
venku, zvláště děti z téhoţ pecírku 
k sobě měly blízko a v letních 
podvečerech zejména. S malými balónky 
se hrávalo „na zaháněnó“, „na 
vyvolávanó“, oblíbená byla „školka“, hra 
„na hoňku“, „na skovku“, „na řemesla“, 
nechyběla švihadla, v parku se 
scházívaly děti z celé dědiny „na 
vybišku“. Prázdninovou samozřejmostí 
byly u děvčat panenky s kufříčkem plným 
hadýrek a vším, co patřilo k jejich dětské 
fantazii. Po dědině stojící ţebřiňáky 
lákaly k akrobatickým kouskům, nastal 
čas výprav „na Kurděják“. Byly však i 
prázdninové povinnosti – starost o 
káčata, housata, aby měla stále vodu, 
časté byly popálené ruce od kopřiv. 
Sotva se rozednilo, v čerstvém ranním 
vzduchu se neslo po dědině kutí kos 
budící nejednoho spáče. Nastaly 
prázdninové chvilky nejrušnějšího ţivota 
dědiny i polí – ţně, na něţ je tolik 
vzpomínek z dětství, které nevymizí 
z paměti. Ztišené byly Starovičky na 
počátku ţní, dědina se vystěhovala do 
polí, jen stařečky, stařenky a děti 
nechala doma. Ale i děti pomáhaly 
rodičům na ţňových polích – prostíraly 
„obřísla“ a špagáty, po pokosení pole, po 
naskládání snopů do mandelů tahaly 
velké hrábě a hrabaly „shrabky“ na 
strništi. Kombajny tenkrát ještě nebyly a 
hukot mlátiček byl do noci slyšet 
z mnoha míst dědiny. Klapot a drnčení 
ţebřiňáků plných zlatého obilí jako by jiţ 
s pronikavou vůní nového chleba 
podbarvovalo líné štěbetání a kejhání 
husí a kačen. Ţňová obloha nemívala 
ţádné slitování, z polí zněla jen píseň 
kos a srpů, píseň ţní, píseň poţehnané 
práce. Ony hezké nejen starovičské 
prázdniny bez televizorů, videí, počítačů, 
internetu, mobilů či jiných technických 
kouzel zcela jistě přetrvávají ve 

vzpomínkách jiţ jen pamětníků. 
S koncem prázdnin postupně odjeli 
všichni „prázdninoví Štarvičáci“, hlásila 
se opět škola a nesměle se ozýval hlas 
podzimu zase s jinými dětskými 
zábavami – chodily se pást husy, na 
podmítnutých polích se „sklízely pro ně 
podrůstky“, nastal čas doma vyráběných 
draků, ohýnků z bramborové naťě a 
opékání na poli zapomenutých brambor, 
čas vinobraní, hodů a k nim patřících 
kolotočů. Neslyšně přišly Dušičky, 
Mikuláš a adventní čas. Předvánoční 
starovičská krajina bývala tichá a 
pokojná, pod střechami se krčili vrabci, 
zimomřiví strnadi, něco k snědku 
sháněly neposedné sýkorky, za dědinou 
krákorali havrani. „Rosu dejte nebesa“ – 
čas dojímavých rorátů s večerní 
modlitbou radostného růţence, poezie 
domácího krbu. Země odpočívala, 
zavřená a promrzlá, aby se probudila do 
nového jara – ale to by bylo další 
povídání. 
     Anatol France radí – cit. „I ve svých 
vzpomínkách si udělejte občas úklid. 
Vymeťte zbytečné, spalte chmurné, 
oprašte příjemné a vyleštěte radostné 
záţitky své minulosti“. 
     A tak je leštila i paní ředitelka 
malotřídní starovičské školy z let 1990-
1994 Olga Kopecká. Pochází z České 
Třebové a v roce 1972 se ocitla 
v nedalekých Hustopečích, kde pak 
strávila dalších 34 let ţivota. Zde 
působila na zvláštní škole, dva roky 
vykonávala funkci ředitelky v Ladné. 
Kdyţ rodiče starovičských dětí iniciovali 
začátkem 90. let obnovení školy ve 
Starovičkách, která zde přestala 
fungovat s koncem školního roku 1975-
76, bylo jí nabídnuto Školským úřadem 
v Břeclavi jako svědomité, pracovité a 
problémů se nebojící pedagoţce 
v souvislosti s obnovou školy od 1. září 
1990 místo ředitelky. Na malotřídkách 
začínala, zkušenosti s tímto typem školy 
měla veliké. Starovičky se jí líbily a po 
kratším váhání začala o nabídnuté funkci 
uvaţovat s podmínkou, kterou si sama 
stanovila - projít konkurzním řízením jako 
další zájemci a pak se uvidí. Konkurs 
vyhrála a od 1. srpna 1990 se ujímá 
řízení starovičské školy. Připomínám 
v duchu Trněného publikace Starovičky 
– historie a současnost, ţe škola ve 
Starovičkách je poprvé zmiňována uţ 
v 16. století, kdy na faře vyučovaly 
cisterciácké jeptišky. Následovalo období 
pobělohorské stagnace a další zmínka o 
škole ve Starovičkách se váţe k roku 
1765. První školní budova v obci byla na 
náklady kníţete Lichtenštejna ve 
spolupráci s obcí postavena v roce 1813. 
Nová školní budova spatřila světlo světa 
v roce 1884, kdy počet ţáků 
představovalo číslo 150 /část se učila 
dopoledne a část odpoledne/. V roce 
1957 začaly práce na stavbě dnešní 
starovičské  školy, otevřené 1964. Tolik 

krátký exkurz do historie starovičské 
školy. 
     Postupně dětí ubývalo a na řadu 
přišlo reorganizační opatření v konečné 
fázi představující sloučení se ZDŠ 
v Hustopečích. Celkem 14 let absence 
školy ve Starovičkách se podařilo 
úspěšně překlenout ředitelce Olze 
Kopecké. Asi se laskavý čtenář 
Starovičského zpravodaje ptá, kde jsem 
se s ní setkal a dal jí tak příleţitost 
zavzpomínat na léta strávená ve 
Starovičkách. Kdyţ z Hustopečí 
jezdívala s manţelem vţdy koncem 
srpna na motocyklovou Velkou cenu do 
Brna, jistě netušila, ţe za nějaký čas, 
zde, v brněnských Kohoutovicích a 
dokonce v ulici UT Velké ceny, bude 
bydlet. Vyměnila Hustopeče za Brno a 
šla za dětmi a vnoučátky. Bydlí o tři patra 
níţ a denně ji potkávám i s jejím pejskem 
Joklíkem. Slovo dalo slovo a tak jsme se 
vzájemně poznali. Půjčil jsem jí jiţ 
zmíněnou Trněného publikaci, 
pravidelně jí půjčuji Starovičský 
zpravodaj – a tak blíţící se konec 
školního roku a nastávající čas prázdnin 
mně přinesl námět pro příspěvek do 
červnového Starovičského zpravodaje.  
     Vzpomíná, ţe začátky s obnovováním 
ţivota školy nebyly nejlehčí. V raném 
počátku školu řídil břeclavský školský 
úřad, později její zřizovatel OÚ 
Starovičky. Převáţnou část jednání 
vedla s pozdějším starostou Ladislavem 
Tomkem. Sama sháněla nábytek, lavice, 
učebnice, pomůcky a vše potřebné, aby 
se za necelý měsíc od jejího nástupu 
mohl plně rozběhnout školní rok. Strach, 
ţe se to nezvládne, vzpomíná, měla 
veliký. Co nestíhala sjednaná firma, to 
stíhali ochotní, obětaví, fortelní a 
pracovití starovičští tatínci. Spolupráci 
s rodiči a vůbec vztah starovičské 
veřejnosti ke škole od samého začátku 
aţ do jejího odchodu hodnotí jako 
úţasné. Zrovna tak s potěšením 
vzpomíná na pracovní atmosféru a 
hezké vstřícné vztahy ve škole – atˇuţ 
mezi pedagogickou částí zdejšího 
minisboru, tak i mezi nekonfliktními a 
pracovitými správními zaměstnanci – 
školník, kuchyně, uklízečky. 
     Kaţdé období školního roku přinášelo 
pro děti něco krásného a výjimečného, 
ať uţ v okolní přírodě či v příleţitostných 
besídkách dětí pro rodiče, recitačních 
soutěţích, povídání si se včelaři, hasiči, 
policií či s knihovnicí. Coby tělocvikářka 
podnikala s dětmi i delší výšlapy. Měla 
přehled o svých ţáčcích i 
z mimoškolního prostředí, starovičské 
děti byly zcela bezproblémové. 
Posteskla si, ţe dvě její velká přání 
směrem ke škole se jí nepodařilo splnit – 
moc se snaţila o vybudování školní 
tělocvičny, coţ především ekonomické 
důvody neumoţnily a pak uţ chyběly 
dotace břeclavského školského úřadu a  



 
nebyla realizována její ţádost o přiznání 
právní subjektivity školy.  
     Zdůraznila, ţe ve Starovičkách proţila 
šťastné čtyři roky svého pedagogického 
působení a důvody, proč zde 
„nepřesluhovala“ nechtěla rozvádět. 
Faktem zůstává, ţe ač 
v důchodcovském věku, ještě deset let 
pak učila v Hustopečích a dojíţděla učit 
do Nosislavi  a Němčiček.  

     Odpovědi na mou otázku, zda jí 
někdo ze starovičských ţáčků či vůbec 
občanů zvlášť utkvěl v paměti či na koho 
zvlášť ráda vzpomíná, se z důvodu, aby 
snad na někoho nezapomněla a někoho 
se nedotkla, diplomaticky vyhnula. 
Všechny ve Starovičkách moc 
pozdravuje, starovičským dětem přeje 
hezké prázdniny a občanům jen vše 
dobré. Starovičkami občas projíţdí, ale 

nebyla zde ji 15 let. Z Brna do Hustopečí 
zajíţdí často, vazby za 34 let se 
nezpřetrhaly a vzpomínky jsou stále ţivé. 
I u paní ředitelky Olgy Kopecké platí, ţe 
„vzpomínky jsou jediným rájem, ze 
kterého nás nikdo nemůţe vyhnat“. 
                  
                         PhDr. Ladislav Valihrach 
                                             červen 2010 

 

Zpracujte si svůj rodokmen 
 

     Kořeny svého 
původu kaţdého 
zajímají. Odkud 
pochází naši dědové a 
pradědové můţe 

pravděpodobně 
přinášet různá 
překvapení. Pátrání po 

potřebných 
informacích bývá velmi 
pracné a záleţí na 
tom, jaký rozsah svých 

informací chceme získat. Zdrojem mohou být zemské nebo 
obecní archivy, ale také fary. Chceme-li si vytvořit jen 
jednoduchý rodokmen, např.po muţské linii, mohou základní 
informace poskytnout Rodné a křestní listy našich předků. V 
mnohých domácnostech se tyto zdroje údajů najdou, o coţ se 
můţeme pokusit za dlouhých zimních večerů. Rodné a křestní 
listy novorozenců neudávají jen jeho jméno a datum narození, 
ale i číslo domu, v němţ se narodil. O jeho otci je uvedeno jeho 
jméno a zaměstnání, ale i údaje o jeho rodičích (u ţen i z 
kterých rodin pochází). U matky novorozence se uvádí také 
nejen její jméno a zaměstnání jejího otce a u jeho ţeny také z 
které rodiny pochází. Pochopitelně jsou uváděny i obce, z nichţ 
některé osoby pochází. Novorozenec tak dostává dosti 
rozsáhlé informace o svých rodičích a dědech. Jestliţe 
vlastníme více starších Rodných a křestních listů svých předků, 
poskytují nám dosti údajů pro zpracování jednoduchých 
rodokmenů a rovněţ naši příbuznost s řadou obyvatel obce 
nebo i jiných míst. Výhodou je, ţe obdobné mnoţství informací 
se také uvádí i v Oddacích listech. Naproti tomu je nevýhodou 
skutečnost, ţe asi v polovině minulého desetiletí v uvedených 

dokumentech mnoţství poskytovaných údajů končí. Některé 
údaje lze získat i z knihy Starovičky, historie a současnost. Já 
jsem měl štěstí, ţe jsem měl k dispozici více Rodných a 
křestních listů svých předků, na sebe navazujících. Tak jsem si 
mohl, i s pomocí dalších dokladů, zpracovat slušný jednoduchý 
rodokmen po muţské linii. Bylo pro mne např. zjištění, ţe 
Bernard Dostoupil, který byl v roce 1788 majitelem selského 
dvora č. 50, byl mým praprapradědečkem. Rodné a křestní listy 
poskytují i řadu dalších informací. Podle knihy Starovičky 
(str.67) byl v roce 1885 aktivován duchovní správcem ve 
Starovičkách Jan Bačák. Podle mých pramenů mohu doplnit, 
ţe v roce 1828 křtil novorozence kaplan Georg Straskraba, v 
roce 1831 farář Gilbert Pfann, v roce 1833 farář Kajetán 
Richter, v roce 1834 a 1835 kaplan Josef Oderský, v letech 
1852 aţ 1866 kaplan Jakub Brhel a v roce 1872 kaplan Karel 
Kuţel. Podle knihy Starovičky v části zdravotnických a 
hygienických opatřeních (str. 65) je uvedeno, ţe paní Aneţka 
Matyšková dostala v roce 1876 oprávnění vykonávat funkci 
porodní báby. Podle Rodných a křestních listů, které mám k 
dispozici, mohu opět doplnit následující: Určitě byla v letech 
1828 aţ 1835 porodní asistentkou Pavlína Krátká z domu č.45, 
v roce 1855 Veronika Jestřabská a v letech 1861 aţ 1872 
Kateřina Krátká z domu č. 66. Rodina Krátkých byla zřejmě 
činná dlouhodobě v této oblasti. Podle stejných pramenů byla v 
roce 1899 a 1900 porodní asistentkou Aneţka Kostrhounová 
(před Františkou Kostrhounovou?). Ze zdrojů, které jsem 
uváděl, lze mimo vytváření rodokmenů získávat i dosud málo 
známé, nebo pro mnohé z obyvatel i dosud neznámé, poznatky 
o svých předcích. Pokud někoho tento příspěvek přiměje k 
jakémukoliv bádání o svých předcích, přeji mu ţádoucí úspěch.   
                                       
                                                                Ing.František Dostoupil  

 

Z římskokatolické farnosti 

     Před námi jsou prázdniny a s nimi spojené italské „dolce far 
niente“ neboli sladké nic nedělání. Někdo bude mít „far niente“ 
krátké, jiný delší, podle toho kolik mu peněţenka nebo 
zaměstnavatel dovolí. Kaţdopádně občasné nicnedělání má 
velký význam pro náš ţivot. Skrze ně objevujeme to podstatné. 
O smyslu námahy a odpočinku se vypravuje mezi neapolskými 
rybáři krásný příběh. Na mořském břehu sedí rybář, pospává a 
pozoruje moře a oddává se sladkému „far niente“. Právě prodal 
na trhu ryby, které ulovil. Potká ho podnikatel a ptá se ho, proč 
nic nedělá, jestli by jako ryby nebraly? „Braly, ale co bych 
z toho měl?“ odpoví rybář.  „Měl bys víc peněz a mohl by sis 
koupit lepší loď“ opáčí podnikatel. „Na co? Přece kdyţ budeš 
mít větší loď, chytíš víc ryb a budeš mít víc peněz“ vysvětluje 
podnikatel a hnedka dodává: „Kdyţ budeš mít víc peněz, 
můţeš si najmout lidi a rozjet to ve větším, mít vlastní prodejnu, 
rybí restauraci a …“. „A potom“ ptá se rybář. „Potom uţ budeš 
moct sedět na břehu moře a spokojně se dívat do slunce“. „A 
co asi tak právě dělám?!“ Odpověděl rybář a spokojeně se 
protáhne. Kdyţ by se ale někomu zdálo, ţe oddávat se o 
prázdninách sladkému nic nedělání je sice super, ale není to 
ještě úplně ono, pak mu nezbývá neţ vyzkoušet nějakou 
rekreaci. Nemám na mysli ony slavné rekreace ROH či jiné, ale 
rekreaci v jejím původním slova smyslu. To znamená re – 

creatio, coţ je doslova obnova stvoření. Naše unavené já, naše 
stvoření, můţe dokonale obnovit jenom sám Stvořitel. Jde jen o 
to, zda mu k tomu dáme šanci. Nemusíme hned utíkat do 
kostela. Stačí se vystavit jeho láskyplné přítomnosti, tak jako se 
o prázdninách budeme vystavovat slunci. 
                                                                      Pavel Kafka, děkan      
 



Zájezd do Prahy – nevšední záţitek 
     

     Kulturní komise Staroviček 
s podporou místní základní školy 
uspořádala zájezd do našeho 
hlavního města Prahy.  

     V sobotu v 6:30 hodin, pro některé 
moţná ještě příliš brzo, byl sraz na 
autobusové zastávce u kostela. Spočítat 
nás a zamávat nám přispěchala 
organizátorka zájezdu paní Kateřina 
Pleskačová. Po zjištění, ţe nikdo 
nezaspal, jsme mohli vyrazit na cestu. 
Funkce průvodce se ujala paní učitelka 
Hana Meredová. Autobus se rozjel a my 
jsme dostali otázku, zda jsme si přibalili 
návod „Štarvičák ve městě“.  Na toto 
nikdo nepomyslel, vracet uţ se nikomu 
nechtělo, tak jsme si alespoň vyměnili 
čísla mobilů, i na pana řidiče a paní 
průvodkyni. Projeli jsme přes Hustopeče 
a blíţila se dálnice. 

     Po výjezdu na dálnici jsme byli velmi 
překvapení stavem povrchu vozovky. Při 
dobré vůli se jízda autobusem po dálnici 
dá nazvat vibrační masáţí celého těla. I 
kdyţ někteří měli jiný názor. Kolegyně 
přes uličku prohlásila: „Ještě 2km a 
budu“.  

     Přesto všechno cesta ubíhala 
příjemně a sviţně. První zastávku jsme 
měli zhruba v polovině cesty u motorestu 
„Melikana“. Po vystoupení z autobusu se 
někteří okamţitě vraceli zpět, aby oblékli 
všechno, co měli sebou. Počasí se 
nevyvíjelo příliš příznivě. Přesto se dá 
říci, ţe nikdo z nás přípravu na cestu 
nezanedbal. Usuzuji podle husí kůţe 
osádek ostatních parkujících autobusů, 
kteří si snad mysleli, ţe módní znamená 
teplé.  

   Po půl hodině jsme opět nastoupili a 
pokračovali v cestě. Dálnice jiţ nebyla 
tak nerovná. Před Prahou začalo trochu 
pršet. Naštěstí při příjezdu do Prahy 
pršet přestalo. Otevřel se nám nádherný 
výhled na celou Prahu. Projíţděli jsme 
kolem samých krásných nových 
barevných nebo prosklených budov. 
Autobus zaparkoval na Pankráci před 
desátou hodinou. Rozdělili jsme se na 
dvě skupiny. Jedna skupina šla 
s průvodkyní. Druhá polovina si vybrala 
individuální průzkum Prahy.   

     Zde jiţ nemohu psát za všechny, 
protoţe záţitky ostatních znám jen podle 
toho, co na sebe prozradili při zpáteční 
cestě. 

     Měli jsme štěstí, ţe zrovna tento den 
byly oslavy města Prahy s velkým 
doprovodným kulturním programem. My 
jsme se vypravili metrem na Václavské 
náměstí. Kupodivu, zde nebylo mnoho 
lidí. Směrem k Staroměstskému 
náměstí, kde program probíhal, ale davy 
houstly a přibývalo národností turistů. 
Zaslechli jsme angličtinu, němčinu, 
francouzštinu, španělštinu, ruštinu (ruské 
průvodce), polštinu a řeči, které ani 
neznáme. Uprostřed náměstí stálo 

pódium, kde hrála kapela, kolem byly 
stánky s různými řemesly a čepovalo se 
pivo např.„Svijany“, „Krušovice“, a další.  
Se svým královským průvodem 
procházel král Karel IV. s chotí, druţinou 
a muzikou, také kat s odsouzenci. 
Pokračovali aţ ke Karlovu mostu, kde 
měl král svůj trůn.  

      My jsme se vydali na prohlídku věţe 
Staroměstské radnice, tím jsme ale 
bohuţel nestihli orloj. 

     Po rozhodnutí, ţe se sem vrátíme 
později, jsme šli dále na Karlův most. 
Zde se kvůli opravám most zuţuje na 
třetinovou šíři, tím vznikla dopravní 
zácpa pěších turistů a přejít most trvalo 
několik desítek minut. Překvapeni, ţe 
nás nikdo v té tlačenici neokradl, jsme 
začali uvaţovat, kde si dáme oběd. Sešli 
jsme na Kampu, kde bylo několik 
sympatických naprosto prázdných 
restaurací. Po zhlédnutí cen v jídelním 
lístku, jsme velmi rychle zvedli kotvy se 
slovy, ţe „to by nám nemohlo za ty 
prachy ani chutnat“. Zato pizzu jsme 
ocenili jak v kvalitě tak v ceně. Není divu, 
ţe i spousta cizinců si raději dala 
hamburger. 

      Uprostřed cesty na Hradčany nám 
začal docházet dech, takţe bylo jasné, 
ţe si někde sedneme a trošku se i 
ohřejeme.  

     Ale zjistili jsme další věc o cizincích, 
tentokrát o mladých francouzích, kteří 
byli nejspíš na školním výletě, ţe nemají 
ţádné vychování. A to proto, ţe si stoupli 
celá skupina mezi vchodové dveře 
restaurace „Malostranské besedy“ a stáli 
tam dobrých 15minut a překáţeli.  Přesto 
můţeme restauraci vřele doporučit, 
výborně tam vaří a pití je také za dobrou 
cenu. 

     Po zdolání 183 schodů jsme se 
konečně octli na Praţském hradě. 
Monumentální staré stavby nás velmi 

okouzlily. Myšlenku, ţe si prohlédneme 
Svatovítskou katedrálu, jsme zavrhli 
okamţitě, jak jsme uviděli v šestistupu 
asi 300m dlouhou frontu k pokladně. 
Ještě jsme se prošli v Rajské zahradě, 
která je mimochodem opravdu krásná a 
udrţovaná, a vzali jsme to úprkem zpět 
na Staroměstské náměstí podívat se 
konečně na orloj. Zrovna touto dobou 
tam měl proslov pan primátor Pavel 
Bém. Mluvil o svých sportovních 
zkušenostech s lezením. Nakonec byl 
vyzván, aby vylezl na umělou stěnu, 
která tam byla připravená. Jeho 
soupeřem byl olympionik Václav 
Chalupa, který ho nakonec nechal 
vyhrát. Toto jsem si nemohla nechat ujít 
a vše jsem fotografovala.  

      Jednu chvíli jsme si také mysleli, ţe 
evakuovali nějakou nemocnici, protoţe 
se po náměstí belhala spousta 
zafačovaných chlapců a děvčat, se 
sádrami a různými krvácejícími ranami. 
Dávali si narkózu nebo infůze apod. Byli 
to studenti Střední zdravotní školy, kteří 
měli poslední zvonění. 

     Při sledování orloje se k nám přitočil 
milý starý pán a řekl, ţe nám můţe dělat 
průvodce a ukázat nám krásné mozaiky 
ve Staroměstské radnici. Tyto mozaiky 
jsme přehlédli, kdyţ jsme spěchali na 
prohlídku věţe, protoţe jsou umístěny 
ve vstupní místnosti, kudy se nyní 
nechodí. Zvědavost nám nedala a 
nechali jsme se za malý poplatek 
přemluvit. Pán nás opravdu zavedl na 
prohlídku a vše nám podrobně popsal. 
Škoda jen, ţe přes svůj umělý chrup tak 
hrozně prskal.  

      Čas odjezdu v 18:00 hod. se rychle 
přibliţoval a my jsme uţ věděli, ţe 
přesuny v Praze trvají docela dlouho. 
Nezbývalo, neţ se pomalu vydat 
k autobusu. Všichni se sešli, nikdo se 
neztratil a dokonce jsme vyrazili na 
zpáteční cestu včas.  

     Záţitky ostatních byli různé. Někteří 
byli nadšení, jiní se přiznali, ţe po 
tlačenici na Karlově mostě se raději 
usadili v hospodě a tam v klidu počkali.  

   Na cestě zpět to nebyla jen polovina, 
ale celá dálnice byla naprosto hrbatá. 
Vibrace  měli takovou intenzitu, ţe kdyţ 
jsem si podepřela bradu rukou, tak jsem 
si málem vyrazila zuby. Ale pana řidiče 
musím pochválit. Sledoval bedlivě 
dopravní situaci a jel podle předpisů. Po 
cestě mu dodávala ztracenou energii 
naše milá průvodkyně paní učitelka 
Meredová, která ho krmila sušenkami. 
Většina cestujících se přesunula dozadu 
autobusu, kde měli něco zajímavého, 
nejspíš tekutého původu a potom jsme 
museli asi 3x zastavovat, aby si mohli 
odskočit. Přijeli jsme do Staroviček 
v 21:00 hodin ve veselé náladě.    

    Co dodat na závěr? V Praze je rušno, 
v Praze jsou davy lidí, v Praze je draze, 
ale Praha je krásná.                          (HP) 



Školní akademie 

      První ročník závěrečného školního vystoupení uspořádala 

místní Základní a mateřská škola Starovičky pod vedením paní 

ředitelky Mgr. Dany Walterové. Všechny děti nacvičily a 

předvedly svoje představení, kde tréma a nervozita neměly své 

místo. Sál kulturního domu se ukázal být velmi dobrým místem 

pro toto nedělní setkání ze dne 20.června 2010. Důvodem byla 

vysoká účast rodinných příslušníků a dalších občanů nejen ze 

Staroviček, kteří zaplnili sál do posledního místečka tak, ţe 

někteří museli i stát. 

     První část vystoupení patřila školčátkům, která zahrála 

pohádku se zvířátky pod vedením paní učitelky Novotné a paní 

učitelky Blaţkové. Děti měly krásné kostýmy a dojaté 

obecenstvo neustávalo v tleskání za výkon kaţdého malého 

herce.  

      V druhé polovině představení se předvedly děti z první aţ 

páté třídy ZŠ. Jejich představení bylo pojato jako televizní 

vysílání. Velmi vtipným a zároveň aţ profesionálním způsobem 

pobavily diváky, kteří se několikrát neubránili salvám smíchu. 

Moderátoři Lucie Borhyová a Rei Koranteng v podání Adély 

Janouškové a Libora Barvíka prováděli nás - nyní televizní 

diváky – zprávami aktuálně ze Staroviček. První příspěvek byl 

o hospodářské krizi, kdy v místní firmě HERMES-TREND začali 

vyrábět menší radiátory z důvodu úspor energie, rozměrů 

přibliţně 50x50cm. Následovala módní přehlídka uváděná 

v angličtině s českým překladem. Hrdinná akce při záchraně 

topící se dívky v místním rybníku u “Luţe“ dopadla také 

úspěšně díky hlídce BAYWATCH, doprovázené hudbou ze 

stejnojmenného seriálu. Příspěvkem z kultury bylo představení 

skupiny KABÁT, zpěváka Martina Chodúra (Václav Holacký) a 

taneční vystoupení nazvané „Ples démonů“ (děvčata). 

V sportovním okénku jsme se vrátili do dob minulých a zhlédli 

jsme spartakiádu, dále cvičení s obručemi, reportáţ o přestupu 

slavného fotbalisty Michaela Sebastiena (Michal Šebesta) do 

místního fotbalového klubu a motokrosové šou (Šimon 

Cigánek). Večerníček (Jan Procházka) pro děti uvedl 2 díly ze 

seriálu „Pat a Mat“ (Patrik Hoffmann, Marek Zach, Zuzana 

Ptačovská a Adéla Janoušková). Po reklamě na jogurty (Marek 

Zach a Patrik Hoffmann) jsme ještě zhlédli akční upoutávku na 

seriál „Kobra 11“ (Ondřej Gábor, Pavel Veselý).  

     Závěr celého vystoupení patřil společné písni „Děti slunce“, 

která vehnala slzu do oka nejednomu rodiči.  

     Celá akademie se velmi povedla, za coţ patří velký dík i 

paní učitelce Haně Meredové a Ivě Bajkové za jejich trpělivost  

a ochotu udělat něco navíc nad rámec svých povinností.                                                         

                                                                                              (HP) 

                                                                                                                                                                                 foto: scénka záchranáři u „Luže“ 

Katonas Magic show 

     Představení plné 

kouzel, čar, iluzí a 

magie mohli 

obyvatelé Staroviček 

shlédnout 17. a 18. 

června v blízkosti 

kulturního domu. 

           Pod výrazným 

červeným šapitó se 

během dvou večerů mohli diváci 

přesvědčit na vlastní oči o kouzelnickém 

umění současnosti. Ve čtvrtek 17.6. pan 

Katona předváděl své triky nejen za 

asistence dětí z publika, ale také za 

pomoci rodičů a své půvabné asistentky. 

Ţivá zvířata byla nedílnou součástí 

tohoto programu, např. zpívající pes, 

druhý pes jezdící na koloběţce, 

americké prase, králík atd. Bylo moţné 

zakoupit si drobné hračky a sladkosti. 

Velkým lákadlem, hlavně pro dětské 

diváky, byla moţnost zakoupení lístků do 

dětské tomboly, kde vyhrával kaţdý los. 

Velkou pozornost vzbudilo u publika 

břichomluvecké umění samotného 

majitele a iluze vznášení lidského těla s 

psíkem na břiše.                               (RH) 
      

 

Historie starovičského fotbalu IV. 

     Jak jsem dříve předeslal své 
vyprávění o historii starovičského 
fotbalu začnu fotbalovým kláním mezi 
sousedními muţstvy. 
Šakvice - Dřívější veškeré zápasy mezi 

Starovičkami a Šakvicemi byly 
organizovány ţivelně jako přátelské 
utkání. Spolehlivý vyjednavatel těchto 
zápasů byl pan Josef Šural. Byl velká 
osobnost Šakvic na dlouhá léta, 
spolehlivý, co vyjednal, to platilo, 
přátelský, obětavý velký kamarád, 
zapálený pro věc, kterou organizoval a 
také muzikant. Vykonal mnoho zásluţné 
práce na poli sportovní činnosti, ale také 
v kulturní oblasti, kde podnítil mnoho 

mladých muzikantů ke hře na dechové 
nástroje, které sám pro ně opatřil a také 
je vyučoval. Abych neodbočoval od 
tématu, vrátím se k fotbalu. Tehdy v 
začátcích fotbalového klání, šakvickým 
hráčům, kdyţ přijeli k zápasu do 
Staroviček, chyběl jeden hráč do útoku. 
Poţádal šakvický organizátor zápasu 
Josef Šural starovičské vedení o 
zapůjčení jednoho hráče ze Staroviček. 
Bylo mu vyhověno a po dohodě za 
Šakvice nastoupil starovičský útočník 
pan Oldřich Buchta, vyhlášený kanonýr 
jako jeho bratr Ladislav. Mezi 
starovičskými fanoušky to způsobilo 
velký rozruch. Došlo k prvnímu 

hostování za cizí muţstvo, coţ byla do té 
doby věc „nevídaná“. Velké divení 
nastalo, kdyţ tento hostující hráč dal 
Starovičkám branku. Domácí fanoušci 
reptali. Podle jejich názoru měl náš 
zapůjčený hráč šakvickým hráčům jen 
přihrávat míč a ne domácím střílet 
branky. Vykládali si pravidla fotbalu po 
svém. V začátcích fotbalového měření sil 
se Šakvicemi byli starovičtí fotbalisté 
více sehraní a často vítězili. Avšak 
postupem času se šakvičtí fotbalisté 
vyrovnali výkonem okolním muţstvům a 
byli často zváni na pohárové zápasy. 
Připomenu několik jmen známých 
dobrých šakvických fotbalistů. 



foto: B.Šmerda, Rostislav Ţďárský  

     Byli to bratři Šuralové, bratři Lopatové 
– zejména Zdeněk, bratři Papeţové, 
bratranci Šlorové – zejména Alfréd, Hutr 
a další fotbaloví nadšenci. Velké 
Pavlovice – Zápasy s Velkými 

Pavlovicemi a Starovičkami byly na 
úrovni derby Sparta Slavie, se střídavými 
úspěchy obou muţstev. To se také 
odehrávalo v případech konání 
pohárových turnajů. Starovičky vyhrály 
pohárový turnaj ve Velkých Pavlovicích, 
Pavlovice zase ve Starovičkách. 
Připomenu jeden pohárový turnaj, který 
se odehrával ve Starovičkách. Byla 
neděle krásné letní počasí a fanoušků z 
Velkých Pavlovic přišlo polní cestou 
velké mnoţství. Obsadili celou jednu 
podélnou stranu hřiště. Turnaje se 
zúčastnila muţstva Velkých Pavlovic, 
Zaječí, Hustopečí a domácí Starovičky. 
Našim fotbalistům se v turnaji nedařilo, 
první soupeř našich fotbalistů byly Velké 
Pavlovice, které zvítězily brankou Karla 
Kostrhúna 0:1. Ještě před zápasem 
upozorňoval Jaroslav Beránek na 
zmíněného hráče Pavlovic naše 
obránce, aby na něho dávali pozor, ţe je 
to duše pavlovského útoku a jeho 
předpověď vyšla. Zmíněný hráč chytrou 
střelou přes hlavu otočený zády k naší 
brance překonal našeho brankáře. V tu 
dobu naši branku hájil Josef Milis, také 

spolehlivý brankář, ale proti této střelené 
brance byl bezmocný. Hustopeče 
vyřadily Zaječí a ve finále se utkaly Velké 
Pavlovice a Hustopeče. V normální hrací 
době branka nepadla, tak se 
nadstavovalo do doby, neţ některé 
muţstvo vstřelí branku. Bylo tenkrát 
velké horko, hráči bojovali úporně a stále 
bez branek, aţ za nedovolený zákrok 
hustopečských fotbalistů se kopal trestný 
kop asi 35 metrů od brány Hustopečí. K 
míči se postavil obránce Velkých 
Pavlovic “Forejta“, atletické postavy, 
známý exekutor pokutových kopů a 

vypálil nechytatelnou „dělovku“ do 
šibenice hustopečské branky. Pavlovští 
fanoušci šíleli radostí a jejich radostný 
jásot a rykot se nesl daleko za hranici 
obce. Můj otec v tu neděli pracoval na 
poli ve Štarvicarech, coţ je vzdušnou 
čarou asi 3 kilometry, se mě ptal, co to 
bylo za řev, který bylo slyšet aţ tam. 
Informoval jsem ho, ţe Velké Pavlovice v 
tu dobu vyhráli pohárový turnaj ve 
Starovičkách. Jejich radost se ještě 
zdvojnásobila, kdyţ se doma dozvěděli, 
ţe druhé muţstvo Pavlovic veze další 
pohár z Bořetic, kam pavlovští fotbalisté 
poslali druhé muţstvo v tu samou neděli 
na pohárový turnaj. Byla to velké 
fotbalová sláva ve Velkých Pavlovicích, 
která byla předmětem debat při jízdě do 
práce vlakem ještě celý týden. 
Své fotbalové vzpomínání doplním o mé 
záţitky v muţstvu Staroviček. Dorost – 

Pokud jsme jako mladí kluci získávali 
fotbalové zkušenosti, měl fotbalový míč 
„cenu zlata“ a byl pro nás nedostupný. 
Museli jsme si vystačit s tenisákem nebo 
starým šišatým míčem vyřazeným z 
prvního muţstva, který měl různě 
pozašívaná políčka a ţe měl 
nepravidelný tvar, při kopu letěl, jak se 
mu právě zachtělo, jednou doprava, 
jednou doleva, takţe pro brankáře někdy 
„nechytatelný“. Fotbalové hřiště nás 
kluků z „chaloupek“ byly tzv. „trávníky“. 
Byl to prostor před vinnými sklepy za 
hřbitovem. Tady jsme s bratry Josefem 
a Ladislavem Pleskačovými a 

ostatními kamarády hráli fotbal od jara 
do podzimku. Na velké hřiště jsme 
chodili jen občas, kdy se organizoval 
přátelský zápas s okolními kluby. Jak 
dorostenci jsme byli později 
zaregistrováni a hráli předzápasy před 
prvním muţstvem. Připomenu jeden 
mistrovský zápas hraný v Hustopečích. 
Tam se nám stalo, ţe do zápasu dorostu 
nám chyběli dva hráči – brankář a jeden 
útočník. Vedení muţstva rozhodlo, 
abychom se vyhnuli kontumačnímu 
výsledku, kdybychom nenastoupili k 
utkání, ţe nás doplní hráči „rezerva“ z 
prvního muţstva. Do útoku byl vytipován 
Miroslav Kadrnka, který souhlasil, ţe 

nastoupí za dorost na křídle. Byl 
drobnější postavy, takţe se v dorostu 
ztratí. Ovšem ţe hrál na křídle, se 
později ukázalo (byl hodně vidět) jako 
chyba. Do branky byl navrţen František 
Hovězák, který nabídku také přijal – byl 

to univerzální hráč, který dříve hrával v 
poli na různých místech, někdy v záloze, 
jindy v útoku. Dále chytal v brance, 
dokonce pískal zápasy prvního muţstva, 
kdyţ se nedostavil delegovaný rozhodčí. 
Ovšem někdy to dopadlo tak, ţe kdyţ 
faul odpískal obráceně několikrát a 
hostující fotbalisté byli poškozeni, byl jimi 
do poločasu vypískán. Pro dokreslení od 
poločasu nastoupil náhradní rozhodčí, 
vybraný z řad hostujícího muţstva a vše 
se opakovalo po velkých hádkách v 
obráceném gardu a zápas se nedohrál. 
Náš dorostenecký brankář Vilém 
Veselý, který se k zápasu nedostavil, byl 

„postrach“ hostujících útočníků. Vyráţel 
z brány a vrhal se po míči nohama 
dopředu, tím likvidoval útočníky, pokud si 
nedali pozor, docházelo často k jejich 
zranění. Náhradní brankář František 
Hovězák uţ v té době měl málo vlasů a 
to v brance bylo hodně vidět, bekovku 
jsme narychlo nesehnali, tak chytal bez 
pokrývky hlavy tak jak byl a tím budil 
dojem, ţe také není dorostenec. S 
dorostenci Hustopečí jsme se navzájem 
znali z měšťanské školy, část byla 
našich spoluţáků. Připomenu několik 
jejich jmen, Berťa Zemánek, František 
Kameník, Eda Mánek – vynikající technik 
na levém křídle, kterého jsem měl na 
starosti jako pravý obránce našeho 
muţstva. Zápas se pro nás s náhradníky 
vyvíjel příznivě, za čtvrt hodiny jsme 
vedli 0:2, coţ nelibě nesli domácí 
fanoušci. Já sám jsem hrál pravého 
obránce našeho muţstva a proti mně na 
levém křídle hrál zmíněný domácí 
útočník Eda Mánek. Jeho kličky byly 
nevyzpytatelné, rychlý jako blesk, 
naznačil, ţe půjde s míčem doprava, 
bleskurychle změnil směr doleva. Uhlídat 
ho byl velký problém. Domácí hráči hráli 
všechny míče na něho, protoţe dával 
nejvíc branek. Stalo se, ţe jsem ho 
neuhlídal a zatáhl za záchrannou brzdu v 
poslední chvíli, kdy by se řítil sám na 
naši branku, tedy nedovolený zákrok, 
který byl potrestán „penaltou“. Exekuci 
penalty prováděl sám postiţený hráč, 
vystřelil zbrkle a bránu přestřelil. To 
domácí fanoušky rozhořčilo natolik, ţe 
se do hříště nesly jejich vulgární nadávky 
na adresu našeho muţstva, kdy 
domlouvali funkcionáři domácího klubu 
slovy: „Ten chlupaté chlap na křídle a ten 
holohlavé v bráně, to přece nejsou 
dorostenci. Udělá se v poločase kontrola 
registraček a musí to být kontumačně“. 
Toho jsme se jiţ báli před zápasem. Měli 
jsme v tu chvíli nahnáno. Navíc při 
vhazování autu mnou do hřiště, houkl mi 
do ucha za lajnou starovičský fanoušek, 
který zápas sledoval (byl to otec 
Františka Kadrnky, o kterém bude ještě 
později řeč), následující slova: „Tebe 
sleduje příslušník SNB“. Po takovém 
upozornění se mě honilo hlavou, proč 
mě příslušník sleduje. Usoudil jsem, ţe 
asi za ten tvrdší zákrok na soupeře. Po 
takovém varování jsem ubral na důrazu 
v obraně a do poločasu bylo vyrovnáno. 
V poločase jsme čekali, co bude. Nebylo 
nic, byl klid, řvouni se někam vytratili. 
Přesto se udělalo opatření v tom, ţe 
Miroslav Kadrnka přešel do středu útoku, 
aby na křídle nebyl tolik vidět. A proto se 
náhradnímu brankáři sehnal baret na 
hlavu. Zápas se dohrál za nerozhodného 
stavu v poklidu. Po zápase jsem oslovil 
zmíněného fanouška, který mě strašil 
SNB, tedy veřejnou bezpečností, který 
mi s úsměvem odvětil slovy: „Já jsem ti 
to nestačil říct celé, on vás, obranu 
našeho muţstva obdivoval, ţe jste v 
počátku zápasu domácí hráče nepustili 
přes půlku hřiště k naší brance“. To mě 
tenkrát spadl kámen ze srdce. 



     První muţstvo – Kdyţ jsem nastoupil 

jako hráč prvního muţstva z dorostu do 
obrany, v obraně muţstva Staroviček 
kraloval Josef Panic, který se do 

Staroviček přiţenil z Velkých Pavlovic, 
uţ jako hotový hráč, zkušený a 
dlouholetý pilíř obrany. Měl jsem co 
dělat, abych se přiblíţil k jeho výkonu a 
zkušenostem. Do prvního muţstva nás z 
dorostu nastoupilo několik hráčů v 
krátkém časovém období. Někteří do 
zálohy a také do útoku. Neměli jsme to 
zpočátku lehké ani jednoduché. Byli 
jsme často „peskováni“ od starších hráčů 
a také od domácích fanoušků. 
Připomenu jen „chvalozpěv“, který si 
vyslechl jeden mladý útočník od místních 
fanoušků, kdy nedal branku z vyloţené 
šance. Řítil se na branku soupeře ve 
vyloţené šanci, kdy brankář hostů byl jiţ 
překonán a chtěl si vychutnat razantní 
střelou branku, to se mu však nepovedlo 
a napálil to „pánu bohu do oken“. 
Domácí fanoušci zaúpěli zklamáním a 
mladý hráč se chytil za hlavu, nevěřil 
sám, co dokázal, oběhl soupeřovu 
branku z druhé strany a padl tím místním 
fanouškům přímo do náruče. Ti si ho 
podali slovy: „Jak si to dokázal, ze dvou 
metrů nedat branku, vţdyť je to zázrak, 
co jsi dokázal. Ty na hřišti nemáš co 
dělat. Tam se jiţ nevracej. My z tebe 
dostaneme infarkt.“ Zasypali ho 
nadávkami, názvy sudokopytníků a 
hospodářských zvířat. Mladému hráči z 
toho „chvalozpěvu“ bylo na mrtvici, 
avšak se z toho brzy otřepal a hrálo se 
dál. My v obraně a záloze jsme také 
často dostali vyhubováno, kdyţ podle 
názoru starších hráčů v útoku padla 
laciná branka do naší sítě. Přiřítil se k 
nám po takové brance rozčílený náš 
útočník a začal nás peskovat slovy: „Co 
tam děláte, vy berani? My se vpředu 

honíme a vy vzadu pouštíte laciné góle.“ 
Co k tomu dodat? Takový výrok jsme 
nechali bez komentáře. Na závěr uvedu 
ještě několik perliček. 

1. Hráli jsme mistrovský zápas někde za 
Hustopečemi, buď v Uherčicích nebo 
v Němčicích, ovšem to není 
podstatné. Chyběl nám do počtu 
jeden hráč do útoku. Jel s námi jako 
fanoušek dorostenec František 
Kadrnka. Byl vytáhlý, štíhlý chlapec, 
vedení muţstva usoudilo, ţe můţe 
nahradit chybějícího hráče, ţe bude 
hrát na „černo“, coţ se také stalo. Náš 
náhradník, dorostenec, hrál celý 
zápas na křídle. Pro domácí obranu 
neškodný po většinu utkání. Zápas se 
vyvíjel střídavě, jednou jsme vedli my, 
jednou domácí. Za stavu 4:4 několik 
minut před koncem utkání, přišla 
chvíle pro našeho dorostence. Naběhl 
si na přihrávku a jako starý „mazák“ 
zavěsil vítěznou branku do sítě 
soupeře. To jsme ho po zápase 
velebili, ţe nám vyhrál utkání. Později 
se v muţstvu vypracoval na kapitána 
muţstva a jako hráč působil v 
muţstvu jako dlouholetá opora 
muţstva Staroviček. 

2. Kdyţ se hrál zápas doma, největší 
opozdilec do utkání byl Jaroslav 
Tomek (doktor). Měl to sice jen pár 

metrů na hřiště, jen přes cestu, 
nastupoval do hry – někdy se jiţ 
nějaký čas hrálo, neţ se ohlásil do 
zápasu. Jedině jemu se opoţděné 
nástupy do utkání tolerovali. Byla to 
osobnost muţstva „centrhalv“, jeho 
přihrávky měly oči, pokud byl 
obtěţován soupeřem při hře, zbavil se 
ho chytrou kličkou a pak přihrál našim 
útočníkům přesně do běhu na branku 
soupeře.  

3. Další raritou byl náš pozdější brankář 
František Prát. Ten přímo přitahoval 

míče, které šly na jeho bránu, kdyţ 
útočník hostí vypálil na bránu míč, jiţ 
tam na něj v tom místě čekal náš 
brankář. Měl obdivuhodný brankářský 
čich a málokdy byl překonán. Někdy 
to bylo aţ úsměvné, kdyţ se hostující 
útočník divil, jak je to moţné, ţe neţ 
vypálil na naši branku míč, jiţ tam v 
tom místě na něj čekal náš pohotový 
brankář a střelu zneškodnil. 

     Zde své vyprávění o historii 
starovičského fotbalu končím, avšak chci 
vyzvat mladší seniory k pokračování 
historie a zveřejnění jejich fotbalových 
záţitků. Ti, kteří vykonali pro dobré 
jméno fotbalu mnoho zásluţné práce a 
obětovali svůj volný čas pro zlepšení 
podmínek tohoto sportu ve Starovičkách. 
Namátkou uvedu několik jmen: Václav 
Hovězák, Ing. František Kadrnka, 
Stanislav Novák, Josef Holacký a další 

fotbalisté a funkcionáři, kteří se do 
Staroviček přiţenili, jako pan Juška, pan 
Krčka a další. Chtěl bych končit slovy 

fotbalové hymny: „Zelená je tráva, fotbal 
to je hra a ten míč kulatý je věc záludná.“ 
Avšak dokáţe rozdávat radost při 
dosaţení vítězství a zklamání v podobě 
prohraného zápasu. K článku přikládám 
dobové historické foto našeho hřiště z 
doby, kdy po výstavbě rodinných domů 
nebylo ani památky. Pozadí hřiště 
připomíná stará stodola tehdejšího 
majitele Stanislava Horáčka z dědiny 
domu č.7. Na snímku jsem s 
rychlonohým útočníkem našeho muţstva 
Rostislavem Ţďárským, který se 

později odstěhoval do Zaječí. Snímek je 
pořízen před fotbalovým zápasem doma, 
kdy jsme relaxovali hrou na kytaru.         
                                      Šmerda Bohumil 

 

MS Starovičky 

 Myslivci soutěţili 
 

     V sobotu 12. června myslivci uspořádali soutěţ ve střelbě na 

asfaltové holuby na své střelnici na Podkově. Zúčastnili se 

téměř všichni členové mysliveckého sdruţení a pochvalovali si 

počasí, nepršelo, nefoukal silný vítr – zkrátka pohoda. Z 

vítězství se radoval Pavel Prát, druhý skončil Martin Tomek, 

třetí byl Saša Janoušek. V kategorii seniorů (nad 50 let) zvítězil 

Laďa Tomek, druhý byl Josef Panic, třetí Laďa Pěnčík. Závod 

se vydařil, spokojeni byli především vítězové. Komu se nedařilo 

ve střelbě, mohl si to 

vynahradit teplým cigárkem 

douzeným v udírně a 

studeným pivečkem 

dochlazeným v ledničce. Této 

myslivecké sešlosti vyuţil 

Mirek Janoušek k oslavení 

svých čtyřicátých narozenin v 

kruhu svých soukmenovců.  

                                          (JP) 
 

Seriál pro chovatele 

Váţení chovatelé, 
   v následujících dílech 
našeho miniseriálu se 
budeme postupně 
věnovat jednotlivým 
nemocem podle našeho 
rozdělení z minulého 

příspěvku. Pokud to bude moţné a 
současná informovanost o té které 
chorobě nám to dovolí, budeme 

postupovat podle následujícího 
schématu:  
a) Etiologie – nauka o původu (původci) 

a příčinách nemoci. 
b) Epizootologie – nauka o vzniku, 

šíření a zániku chorob ve zvířecí 
populaci. 
c) Patogeneze – nauka o mechanismu 

vzniku a vývoje nemoci, o tom, jak 
etiologické agens vniká do organismu, 

dále pak zkoumá průběh chronických 
změn v těle, jakoţ i zakončení nemoci. 
d) Symptomatologie – nauka o 

příznacích a projevech nemoci. 
e) Diagnostika – nauka o rozpoznávání 

chorob, o souboru vyšetřovacích metod. 
f) Terapie – způsob léčení, léčba. 
g) Prevence a profylaxe – soubor 

činností a praktických opatření, která 
mají zabránit vzniku a rozvoji nemoci. 
                                            



     K nejznámější profylaxi patří vakcinace 
(očkování) proti konkrétní chorobě, 
resp.chorobám. 
     Nyní mi dovolte Vám podat stručnou 
informaci o 1. skupině infekčních nemocí, a to 
o nemocech způsobených priony. 

     Koncem 80. let minulého století se ve 
Velké Británii dostalo do popředí zájmu 
odborné i laické veřejnosti onemocnění skotu, 
tehdy nazvaném „nemoc šílených krav“, 

odborně nazývané „bovinní spongiformní 
encefalopatie (BSE)“. Hlubší studie však 
ukázaly, ţe se nejedná o ţádné kvalitativně 
nové onemocnění, ale, ţe tato nákaza se 
vyskytovala ve Velké Británii nejméně od poloviny 18. století u 
ovcí pod názvem „scrapie“. 

Nový však byl výskyt této choroby právě u skotu. 
       Charakteristické znaky všech spongiformních encefalopatií 
jsou: 
- Onemocnění postihuje primárně centrální nervový systém. 
- Inkubační doba se pohybuje od mnoha měsíců do 10-15 roků 
(u lidí aţ několik desítek let). 

- Onemocnění probíhá několik týdnů 
aţ měsíců a končí vţdy smrtí. 
- U nemocných se nevytvářejí ţádné 
specifické protilátky. 
Spongiformní encefalopatie koček 
– FSE  (Felinní spongiformní 

encefalopatie) je vzácně se vyskytující 
neurodegenerativní onemocnění 
projevující se změnou chování a 
poruchou koordinace pohybu, končící 
vţdy smrtí. První případ u koček byl 
popsán v dubnu 1990 ve Velké 
Británii. Do konce roku 1995 tam bylo 
zaznamenáno dalších 65 případů 

onemocnění. Mimo území Velké Británie byl zachycen jediný 
případ FSE v Norsku na podzim roku 1994.  
      Z výše uvedeného vyplývá, ţe v našich podmínkách se toto 
onemocnění nevyskytuje nebo alespoň nebylo popsáno, a 
proto pro nás nemá ţádný zvláštní význam. Touto informací se 
s Vámi loučím a těším se na shledanou příště.   
                                                                  MVDr. Jiří Svobodný 
 

Handbike 
 

 
 

Ahojte,  

     rád bych vás informoval o závodu 

Handbiků v Hustopečích. Jedná se o 

druhý ročník závodu „O pohár starostů 

Hustopečí a Staroviček", tentokrát se 

pojede na uzavřeném okruhu centrem 

města Hustopeče, závod je součástí 

Českého poháru Handbike 2010 a také 

je tento závod Mistrovstvím ČR 

Handbike 2010 - v silničním závodě. Na 

závodě startují všechny kategorie 

Handbike, Tandemy a Tricykly.  Na 

závodě budou  startovat špičky Českého 

a Slovenského handbiku a jak doufáme, 

tak se nám podaří přilákat i další kvalitní 

závodníky z dalších zemí.  

Jako doprovodný program je přichystána 

„Inline charitativní jízda s Martinou 

Štěpánkovou a Jánem Svoradou", z níţ 

bude výtěţek spolu se startovným od 

všech závodníků věnován na nákup 

sportovního vybavení pro zdravotně 

postiţené děti z Hustopečské Speciální 

školy. 

     Bohatým doprovodným programem 

nebude jen tato jízda ale i skákací hrad, 

trampolína, motokáry, projíţďky na 

koních, ţivá hudba, bubeníci. 

Občerstvení jako je pivo, limo a něco 

k zakousnutí je samozřejmě také 

zajištěno. 

     Začátek akce je 10.7.2010 v 

Hustopečích v 10°° hod. Podrobnější 

informace budou zveřejněny na 

plakátech a také na 

www.stanislavbiza.cz . 

     Pro mě osobně bude tento závod 

důleţitý nejen z pořadatelského hlediska, 

ale v domácím závodě chci vyjet slušnou 

pozici, která by mě posunula dále.  

     Minulých týdnech se mi povedlo na 

závodu světového poháru v italské 

Piacenza vybojovat první část 

nominačního kritéria pro start na MS 

v Canadě. Pokud se mi bude stejným 

způsobem dařit i    v následujícím 

závodě světového poháru v Německu, 

bude moje nominace na Mistrovství 

světa oficiálně potvrzena.             

                                          Stanislav Bíza 

Letošní výsledky: 

  2. místo ČP Handbike Louny 

15 . místo Evropský pohár Handbike –   

                Schenkon (Švýcarsko) 

  6. místo Světový pohár – Piacenza   

                                          (Itálie) 

 

TJ Starovičky 

     Po úspěšném zápase muţstva 

ve Tvrdonicích se čekalo zlepšení 

výsledků i v dalších utkáních. Bohuţel, 

opak byl pravdou. Hned v dalším zápase 

v M.N.Vsi muţstvo vedlo 2:0, ale přesto 

nakonec prohrálo. Špatné výsledky 

provázely muţstvo celý zbytek sezony.    

I kdyţ jsme několikrát vedli, díky 

neproměňování brankových příleţitostí 

jsme většinou prohráli. Potvrdilo se 

známé pravidlo – nedáš, dostaneš. 

Konečným umístěním muţstva v sezoně 

bylo aţ 10. místo. 

     Proto se vedení rozhodlo k několika 

zásadním změnám. Tou nejdůleţitější je 

změna trenérů A muţstva. Do nové 

sezony, která začíná jiţ 14.8.2010, budou 

trenéry Ivan Nečas a Petr Neuberg (ze 

Šakvic). Funkci vedoucího druţstva bude 

zastávat Václav Hovězák a o přestupy 

hráčů se bude starat Milan Oliva. Pracuje 

se také na posílení a obměně hráčského 

kádru. Doufejme, ţe tyto změny přispějí 

k lepším výsledkům.  

     Vzhledem k trvajícímu zájmu hráčů se 

do dalšího ročníku přihlásilo i B muţstvo, 

které zůstává pod dosavadním vedením - 

Radek Horák, Jiří Hajman, Vít Hovězák. 

               

                                       Kamil Juška        

http://www.stanislavbiza.cz/


Výsledky  A muţstva: 

M.N.Ves – Starovičky 3:2 (Seďa, Neuberg T.) 

Pavlov – Starovičky 2:1 (Seďa) 

Starovičky – Kostice B 1:3 (Kuba) 

Zaječí – Starovičky 5:1 (Seďa) 

Starovičky – Podivín 3:0 (Pohl, Seďa, Kuba) 

Přítluky – Starovičky 4:0  

Starovičky – Dol.Dunaj. 1:3 (Babák) 

 
Výsledky B muţstva: 

Bořetice B – Starovičky B        2:4 (2x Balga, Blaţek, Nečas) 
Starovičky B - V.Němčice B      0:1 
Němčičky – Starovičky B        2:2 (2x Nečas) 
V.Hostěrádky–Starovičky B      3:0 
Starovičky B –Kurdějov        2:0  
Klobouky – Starovičky B        6:1 (Poláček R.) 
Starovičky B –H.Bojanovice     0:7  
Diváky – Starovičky B        5:0 
Hustopeče B-Starovičky B        5:1 (Balga) 
Starovičky B – Nikolčice B        5:3  

 

Pozvánky na akce červenec a srpen 2010 

Myslivecké sdruţení Starovičky pořádá 
dne 5.7.2010  tradiční střelecké závody v 

areálu "Podkova", občerstvení zajištěno. 
 

Dne 10. července 2010 se uskuteční 
MČR Handbike 2010 „O pohár 
starostů Hustopečí a Staroviček“.   

C u k r á ř s t v í   L e s n e r o v á 

 

zahájena výroba klasických zákusků 

a cukroví k různým příleţitostem 

objednávka nutná předem  

mobil: 775136611 

tel.:519414031  

 Starovičky 16 

 

Od 3.7.2010 bude zahájen provoz 

venkovního posezení s občerstvením 

a zmrzlinou (za hasičkou). 

Otevřeno bude denně od 13.00 – 20.00 hod. 

Všichni jste srdečně zváni. 

 
 

 

Svoz odpadu                                  Oznámení TJ Starovičky        

Červen        Středa 30.6.2010 

Červenec    Středa 14.7.2010  

                    Středa 28.7.2010 

Srpen          Středa 11.8.2010   

                    Středa 25.8.2010 

TJ Starovičky o z n a m u j e rodičům a všem příznivcům sportu, ţe od září 

budou mít moţnost přihlásit své dítě do sportovního krouţku, který bude 

zaměřen především na fotbal.  

Více informací získáte u pana Václava Hovězáka ml. 

 

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky jako dvouměsíčník, adresa OÚ: Hlavní č. 43, PSČ 693 01,  
tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz.  Náklad 290 ks, výtisk je neprodejný.                                                                             

Za zpracování odpovídá Hana Procházková a Radka Hovězáková.              

        Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola (VD), Iveta Schwarzová (IS), Radka Hovězáková (RH), Hana 

Procházková (HP), Ing. Josef Panic (JP), Mgr. Dana Walterová (WAL), Hana Meredová (HM), učitelky MŠ, děti ze ZŠ,  

a další podepsaní autoři příspěvků.  



FOTOGALERIE 
 

Pálení čarodějnic: masky a průlet kolem hřiště 

Pálení čarodějnic: přetahování lanem                                                    Jubilanti a rodáci 2010 

Jubilanti a rodáci : focení podle ročníků 

Vítání občánků: Michálek Záhora s rodiči            Matyášek Skála s rodiči                                  Staníček Vrba s rodiči 

 



FOTOGALERIE 

zájezd do Prahy: historický průvod,         masky studentů při posledním zvonění,  fronta k pokladně na prohlídku katedrály  

primátor města Prahy p. Bém,     Dětský den: oblíbená atrakce skákací hrad, předvádění policejní techniky  

 Akademie: vystoupení MŠ                        skupina Kabát                                                           módní přehlídka 

 

kostýmy dětí z MŠ                         závěrečná píseň ţáků ze ZŠ           


